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Drage mještanke i mještani, 

Pred vama je posljednje ovogodišnje izdanje 
Glasnika općine Viškovo. Ova će godina prije 
svega ostati upamćena po koronavirusu. Dva 
mjeseca lockdowna, moram to priznati, osta-
vilo je posljedice, ali nas je i naučilo nečemu. 
Naučilo nas je da ima puno stvari bez kojih čo-
vjek može živjeti i funkcionirati, stvari koje su 
se prije pandemije podrazumijevale i uzimale 
zdravo za gotovo. Korona nas je, što mi je dra-
go i pozitivno od nje, na svoj način podsjetila 
da budemo ljudi i da se u ovakvim situacijama 
možemo i moramo moći osloniti jedni na druge. 

Podrška i zajedništvo
Tako smo pomagali jedni drugima, roditeljima, 
susjedima, prijateljima, posebno onima starije 
dobi koji su bili najugroženiji u prvom valu 
kada im je trebalo otići po lijekove ili namirnice. 
Meni, kao načelnici, kriza s koronavirusom je 
još jednom potvrdila da imam sjajne suradni-
ke, zamjenicu i zamjenika, pročelnika, voditelje 
odsjeka, službenike. Hvala svima njima, kao i 
kolektivu općinskog vrtića na čelu s ravnatelji-
com, ravnateljici i djelatnicama knjižnice Ha-
lubajska zora, direktoru i radnicima Komunal-
nog društva, direktorici Turističke zajednice, 
Dobrovoljnom vatrogasnom društvu Halubjan. 
U krizi smo, kao što i treba, disali kao jedan i 
radili kao da krize nema. Hvala i mještanima 
što su se u prvom i drugom valu u velikoj veći-
ni ponašali odgovorno. Uvjerena sam da će tako 
biti i ubuduće. Kao Općina smo, i na to sam po-
nosna, pomogli najviše koliko smo mogli. Vrtići 
su bili zatvoreni pa smo među prvima rodite-
lje oslobodili sudjelovanja u ekonomskoj cijeni 
smještaja djece u predškolskim ustanovama. 
Time smo ujedno omogućili da sustav predš-
kolskog odgoja nakon otvaranja profunkcionira 
istog trena. Pomogli smo i gospodarstvenicima 
kroz oslobađanje, u cijelosti ili djelomično, od 
plaćanja komunalne naknade i zakupnine po-
slovnih prostora u našem vlasništvu. Zbog ko-
rone je posebno došao do izražaja i naš redovni 
program direktnih potpora i subvencija podu-
zetnicima za poticanje razvoja gospodarstva i 
smanjenja nezaposlenosti na području općine 

Viškovo. Ugostiteljima smo ukinuli porez na 
potrošnju. Sve te odluke predložila sam Vijeću 
koje ih je usvojilo jednoglasno pa im ovom pri-
likom zahvaljujem što smo pokazali jedinstvo 
u teškim trenutcima. Ostali smo pritom bez  
nemalih sredstava. Unatoč tome, pokrenuli 
smo i realizirali manje-više sve što smo plani-
rali pa ćemo 2020. godinu pamtiti i po nekim 
lijepim stvarima. Završili smo investiciju pro-
širenja groblja Viškovo, napravili novu javnu 
površinu u Marinićima na kojoj će uskoro biti 
i mini-tržnica. Pri kraju smo s rekonstrukcijom  
ceste Mladenići – Ronjgi: novi nogostup,  
kolnička konstrukcija, uređenje bočnih priklju-
čaka na cestu, javna rasvjeta, oborinska odvod-
nja, kanalizacija, DTK mreža, elektroenerget-
ska mreža… Sve zajedno vrijedno gotovo 20 
milijuna kuna. Unatoč koroni, svi naši projekti,  
manji i ovaj najveći, nisu stali. Posebno me  
veseli naš novi vrtić u Marčeljima, koji će biti 
gotov u prvom kvartalu sljedeće godine. Od 
stvari koje ćemo pamtiti iz 2020., morali smo 
odustati od proslave Dana Općine, Matejne 
na kakvu smo navikli, a ni prosinac neće biti 
najveseliji mjesec kao dosada pa će nas na bo-
žićno-novogodišnje doba podsjećati prigodna 
iluminacija u našim naseljima. Predškolci će 
svoje prigodne poklone dobiti u vrtićima, stariji 
od 75 godina poklon bonove u Domu hrvatskih 
branitelja, a stariji od 65 godina po prvi put jed-
nokratnu godišnju novčanu pomoć u iznosu od 
400 do 1000 kuna. Od pozitive iz 2020., pamtit 
ću početak pripremnih radova na novoj školi u 
Marinićima, početak realizacije Kuće halubaj-
skega zvončara koja će, kad u potpunosti zaživi, 
naše Viškovo ucrtati na kartu turističkih atrak-
cija, ali i europska sredstva za realizaciju nove 
Radne zone koja će dati novi obol razvoju našeg 
nadaleko poznatog poduzetničko-gospodarskog 
duha.

Dragi moji, za predstojeće blagdane i u Novoj 
godini želim vam puno zdravlja, sreće i uspje-
ha na svim životnim poljima. A ova pandemija 
neka što prije završi pa da u 2021. godini mogu 
pisati jedino i isključivo o lijepim stvarima. 

Uvodna riječ: sanja Udović, načelnica oPćine 
viškovo
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Ulaganje u  
izgradnju i opre-

manje školske 
zgrade stajat će 
oko 80 milijuna 
kuna odnosno 
goto vo jedno-

godišnji proračun 
Općine  

Viškovo.ččč 

DVA GENERACIJSKA PROJEKTA - OSIGURANA 
PRORAČUNOM OPĆINE VIŠKOVO ZA 2021. GODINU

N
akon višegodišnjih 
pri prema, u Viškovu 
je sve spremno za 

početak realizacije dvaju 
projekata koji se s punim 
pravom mogu nazvati 
generacijskim. Riječ je o 
izgradnji nove Osnovne 
škole Marinići i Kuće 
halubajskega zvončara.
Svaki od ta dva projekta 
na svoj će način obilježiti 
Viškovo u godinama, ali i 
desetljećima koja dolaze.

Osnovna škola 
Marinići
Jedan od strateških ciljeva
Općine Viškovo jest ra
zvoj lokalne zajednice i 
rast standarda kvalitete 
života. Jedan od osnov
nih preduvjeta za to 
jest ulaganje, kako u 
predškolski odgoj, tako i 
obrazovanje. Da su djeca 
i mladi, odnosno odgoj i 
obrazovanje itekako važni, 
posljednjih godina vidljivo 
je u izdašnim izdvajanjima 
upravo u tim segmentima. 
Osnovna škola Sveti Matej 
bilježi kontinuiran porast 
broja učenika. Rezultat je 
to snažnih migracijskih 
pro cesa, naseljavanja mla
dih obitelji u općinu te 
pozitivnih demografskih 
pokazatelja koji su danas 
toliko rijetki. Već niz 
godina škola ima najveći 
broj učenika u Primorsko 
goranskoj županiji. U 
školskoj 2019./2020. go
dini školu je pohađalo 
više od 900 učenika 
raspoređenih u gotovo 40 

razrednih odjela. 

 Svjesni važnosti nove 
škole, posljednjih nekoliko 
godina intenzivno smo
radili na pripremi izgrad
nje novog školskog 
kompleksa u naselju 
Marinići. Izmi jenili smo
prostornoplansku do
  kumentaciju, od pros
stornih planova do ur
banističkog plana uređe
nja, riješili imovinsko
pravne odnose na gotovo 
20 tisuća četvornih metara 

površine kompleksa nove 
škole – sve da bismo mogli 
dobiti lokacijsku dozvolu. 
Uslijedilo je potom i 
zahtjevno projektiranje, 
da bismo konačno 2020. 
godine dobili sve tri 
građevinske dozvole za 
kompleks nove škole. Da 
nova škola nije upitna, 
svjedoče i pripremni radovi 
na nasipavanju terena koji 
se intenzivno odvijaju.  
Ulaganje u izgradnju i 
opremanje školske zgrade 

iz ProračUna oPćine viškovo 2021.

stajat će oko 80 milijuna 
kuna, odnosno gotovo 
jednogodišnji proračun 
Općine Viškovo. Taj će 
iznos u 50postotnom 
omjeru snositi Primorsko
goranska županija kao 
zakonski osnivač osnovnih 
škola i Općina Viškovo. 
Tome treba dodati i 30
ak milijuna kuna koje će 
samostalno uložiti Općina 
Viškovo u izgradnju dviju 
novih prometnica u zoni 
škole, javne parkirne 
površine te sportskog 
igrališta. Marinići će 
tako, kao najveće naselje 
u našoj općini, dobiti 
nove prometnice u zoni 
obuhvata škole, ali i 
moderno uređen javni 
prostor koji će osim školi 
služiti široj društvenoj 
zajednici.  kaže općinska 
načelnica Sanja Udović.

2021. godina označava prekretnicu u budućem razvoju viškova, općine s najvećim brojem  
stanovnika u republici Hrvatskoj.
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U Marinićima će za 
otprilike 3 godine niknuti 
moderna i energetski 
učinkovita zgrada osnovne 
škole za dvosmjenski rad 
16+16 obrazovnih skupina 
s pripadajućim vanjskim 
površinama i školskom 
sportskom dvoranom 
za ukupno 480 učenika 
po smjeni. Površina 
obuhvata za sve tri buduće 
čestice iznosi gotovo 20 
tisuća četvornih metara. 
Izgradnja je planirana u 3 
odvojene cjeline: vanjske 
zelene površine i igrališta, 
javne parkirne površine, 
građevina osnovne škole 
sa školskim dvorištem i 
dvoranom. 

Kuća halubajskega 
zvončara
Osim nove škole u Ma
rinićima, drugi financij
ski zahtjevan projekt 
jest Kuća halubajskega 

zvončara – jedan od pet  
ključnih strateških pro
jekata Općine Viškovo. 
Riječ je o projektu koji će 
obilježiti generacije koje 
dolaze, projektu koji će, 
kad u potpunosti zaživi 
i ispuni svoju svrhu, 
Viškovo ucrtati na kartu  
svjetskih turističkih atrak
cija. Halubajski zvončari 
su jedan od simbola 
Viškova. Odavno su na 
UNESCOovoj listi nema
terijalne kulturne baštine 
svijeta, kao i dvoglasje 
tijesnih intervala Istre i  
Hrvatskog primorja te 
umijeće suhozidne grad
nje. Viškovo je po tome 
jedinstven primjer jer jed
no „malo“ mjesto ima tri 
dobra na takvoj listi. Kuća 
halubajskega zvončara je 
dio šireg projekta Poveži
mo se baštinom u kojem 
se gradovima i općinama 
koji čine Urbanu aglome

raciju Rijeka putem ITU 
mehanizma dodjeljuju 
EU sredstva. Jedini novi  
objekt koji će se gra
diti je Kuća haluba
jskega zvončara za 
koju je iz Urbane  
aglomeracije Rijeka Viš
kovu dodijeljeno nešto 
manje od 8 milijuna kuna. 

 Kulturna baština je 
izuzetno vrijedan resurs, 
a tradicija zvončarstva 
ima nesumnjivo velik po
tencijal da nastane široko 
prepoznat kulturnoturis
tički proizvod atraktivan 
na širem nacionalnom i 
svjetskom nivou. Nema
terijalna baština mora biti 
tradicionalna, ali i živa. Da 
ona uistinu živi, vidjet će 
se u centru za posjeti telje 
jer će se nerijetko moći 
sresti i same zvončare.  
Upravo će zvončari na upe
čatljiv način interpretirati 
baštinu zvončarstva. Spo
jit ćemo tradiciju, baštinu, 
gastronomiju, turizam, 
edukaciju, dom halubaj
skih zvon čara u svakom 
smislu te riječi. Uz sve  
ostalo, naša kuća će biti 
puno više od kuće i zido
va, bit će to jedan od većih 
ako ne i najveći novi muzej 
u Primorskogoranskoj 
županiji. Naša je odgo
vornost, ali i obaveza da 
bogato kulturno nasljeđe 
čuvamo i prosljeđujemo 
novim generacijama. Moja 
odgovornost kao načelnice 
jest kroz ostale dostupne 
izvore osigurati maksi
malne iznose financiranja. 
Po tom pitanju, zajedno sa 
suradnicima iz općinske 
uprave, već sam obavila 
niz kvalitetnih razgovora 
s čelnicima raznih insti
tucija kod kojih je naš pro
jekt zaista pozitivno pri
hvaćen.  ističe općinska 
načelnica Sanja Udović. 

Kuća halubajskega zvon
čara sukladno troš kovniku 

Izdvajanja za 

predškolski 

odgoj, rastu iz 

godine u  

godinu –  

za 2021.  

planirano je 

više od  

18 milijuna 

kuna.

Općina
Viškovo

Kuća halubajskega zvončara, jedan od ključnih strateških projekata

Pripremni radovi za izgradnju osnovne škole u Marinićima
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stajat će oko 35 milijuna 
kuna čemu treba doda
ti oko 4,5 milijuna kuna 
za Park skulptura. Bit 
će izgrađena u sklopu 
Sport skorekreacijske zo
ne Halubjan. Da nije ri
ječ o običnoj kući, svje
doči i njezinih gotovo 
3 tisuće četvornih me
tara površine. Kuća će 
predstav ljati matični ob
jekt zvončara u kojem će 
kroz Centar za posjetite
lje zvončari na jednome 
mjestu prezentirati sve  
aspekte svoje tradicije i 
na korištenje dobiti infra
strukturu koju zaslužu
ju. Dodana vrijednost 
ovog kapitalnog projekta 
je što će omogućiti tu
ristima su djelovanje u 
raznim aktivnostima i 
događanjima po vezanim 
uz običaje zvončara tije
kom cijele godine, a ne 
samo za vrijeme Pusta. 
Da interes za zvončar
skom baštinom postoji i 
u Hrvatskoj udaljenijim 
egzotičnim destinacijama, 
potvrdio je nedavno za 
svog posjeta u Hrvatskoj 
i indijski veleposlanik u  
Hrvatskoj koji je rekao da 
su zvončari nešto što će 
nesumnjivo u Hrvatsku 
pri vući njegove sunarod
njake. Osim formira
nja Kuće halubajskega 
zvončara koja podrazumi
jeva izgradnju i opremanje 
građevine, bit će zastu
pljeni i ostali segmenti 
ponude za posjetitelje, 
kao što su ugostiteljski i 
komercijalni sadržaji, koji 
će osi gurati održivost in
vesticije u dugoročnom 
razdoblju. Tako je planira
no da se, izuzev muzej
skog postava koji će pre
zentirati običaje, opremu i 
tradiciju zvončara u obliku 
etnografske zbirke, sadržaj 
proširi edukacijskim pro
gramima koji će uključi
vati radionice, predavanja 

i prezentacije vezane uz 
običaje Viškova i zvončara. 
Programi će prvenstveno 
biti usmjereni na učenike 
osnovnih i srednjih škola 
te studente, a obuhvatit će 
široku kulturnopovijesnu 
tematiku koja uključuje po
vijest i tradiciju zvončara, 
običaje vezane uz pust, ra
dionice za izradu maski i 
šivanje karnevalske odjeće, 
gastronomske radionice, te 
zabavne programe. Kuća 
Halubajskega zvončara  
ta ko će imati višestruku 
namjenu: izložbeno/pre
zentacijski dio sa stalnim 
postavom etnografske zbir
ke zvončara, edukacijske ra
dionice u za to predviđenim 
prostorima, program zabave 
i doživljaja, te suvenirnicu i 
degustacijski prostor. 

Djeca i mladi
Što se tiče predškolskog 
odgoja, iznos koji Općina 
Viškovo izdvaja raste iz 
godine u godinu pa je za 
2021. planirano više od 18 
milijuna kuna. U prvom 
kvartalu sljedeće godine bit 
će gotov novi dječji vrtić u 
Marčeljima, vrijedan oko 6 
milijuna kuna, koji će moći 
primiti 50ak djece u dvije 
vrtićke skupine. Nastavlja 
se i sufinaciranje smještaja 
djece u obrtima koji oba
vljaju djelatnost dadilja. 
Gotovo pola milijuna kuna 
osigurano je za financira
nje produženog boravka 
odnosno alternativnih ob
lika smještaja i podučavanja 
djece. Planira se i uređenje 
te opremanje pedijatrijske 
ordinacije u Marinićima. I u 
proračunu za sljedeću godi
nu te projekcijama za 2022. i 
2023. osigurana su sred stva 
za sufinanciranje nabave 
radnih bilježnica učenici
ma osnovnih škola kao i 
za stipendiranje izvrsnih 
učenika i studenata. Viško
vo će idalje ostati jedna od  
rijetkih hrvatskih općina 

koja će stipendije u iznosu 
od 300 do 700 kuna dodijeli
ti svima koji ispune kriterij 
izvrsnosti. Sljedeće godine 
mladi će imati na raspola
ganju i Ured za mlade koji 
će Općina u suradnji s Pri
morskogoranskom župani
jom urediti u prostoru bivše 
škole u Saršonima. U in
formativnoedukacijskom 
centru za djecu i mlade, 
mladima s područja Viško
va bez naknade bit će na 
raspolaganju sve potrebne 
informacije o aktivnostima 
usmjerenim na njih. 

Pomoć osobama 
starijim od 65 
godina
Nemalih milijun kuna 
Općina je u Proračunu 
za 2021., ali i narednim 
godinama, predvidjela 
za jednokratnu godišnju 
novčanu pomoć osobama 
starijim od 65 godina. 
Takvu je Odluku ove go
dine predložila općinska 
načelnica, a donijelo ju je 
općinsko vijeće. 

 Ovime ćemo sigurno 
doprinijeti razvoju lokal

ne zajednice i rastu stan
darda kvalitete života, 
što je jedan od osnovnih 
strateških ci ljeva Općine 
Viškovo. Moja vizija 
demokratski razvijene 
i socijalne Hrvatske, pa 
tako i Viškova, temelji se, 
među ostalim, na društ
vu jednakosti i jednakih 
mogućnosti, pravednosti i 
ravnopravnosti, na brizi za 
starije i nemoćne. Upravo 
brigu za starije i nemoćne  
treba ne samo javno zago
varati, nego i činiti sve na 
izgradnji socijalno praved
nog i kohezivnog društva. 
S ovih milijun kuna samo 
za tu namjenu mi dajemo i 
konkretan doprinos tome. 
poručuje općinska načelni
ca. 

Izgradnja 
komunalne 
infrastrukture 
U Proračunu za 2021. 
te projekcijama za 2022. 
i 2023. godinu osigu
rana su i  sredstva za 
nastavak izgradnje vo
doopskrbne mreže kroz  
Okvirni sporazum za gra
đe nje proširenja vodo
vodne infrastrukture na 
području Općine Viškovo 
– vodoopskrba za razdo
blje od 3 godine, sklopljen 
s Komunalnim društvom 
Vodovod i kanalizacija koji 
obuhvaća izgradnju novih 
vodovodnih ogranaka: po 
jedan u Jurašima, Dovičići
ma i Do njim Srokima, dva 
u Gornjim Srokima te tri 
u Saršonima. Ukupno je 
riječ o preko 3 i pol kilo
metra nove vodovodne 
mreže u što će se uložiti 
nešto više od 11 milijuna 
kuna. Ovdje valja spome
nuti da je u posljednjih 7 
godina izgrađeno 30ak 
novih vodovodnih ograna
ka s nešto više od 16 kilo
metara nove vodovodne 
mreže u što je uloženo 
preko 33 milijuna kuna. 
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Općina
Viškovo

U komunalnom segmen
tu osigurana su poveća
na sredstva za održavanje 
groblja, javnih površina te 
nerazvrstanih cesta. Pojača
na su i sredstva za izgrad
nju upojnih bunara kojima 
se u jednom dijelu rješava 
pita nje oborinske odvod
nje. Ovdje valja spomenuti 
i sve veći iznos koji iz Pro
računa svake godine odlazi 
za subvencije Autotrole
ju koji obavlja djelatnost 
javnog linijskog prijevoza 
na području Viškova. U 
2021. godini osigurano je 
milijun kuna za uređenje  
parkirališta kod NK Ha
lubjan, dok je u 2022. pred
viđeno 4,5 milijuna kuna 
za uređenje svlačionica i 
klupskih prostorija. 

Izgradnja prometne 
infrastrukture
Po pitanju investicija u 
prometnu infrastruktu
ru, u slje dećoj godini su 
osigurana sredstva za 
izgradnju ceste Adriamet
al – Turčino koja će stajati 
oko 1,5 milijuna kuna. U 
sljedećoj godini počet će 
i završiti još jedan znača
jan projekt koji će zna čajno 
podići razinu si gurnosti u 
prometu u samom središtu 
općine. Naime, kod gro
blja i skretanja za Mlade
niće Općina će u suradnji 
s Županijskom upravom 
za ceste izgraditi kruž
no raskrižje. Ono će uve
like poboljšati protočnost 
skretanja na cestu Mlade
nići – Ronjgi koja je jedna od 
najfrekventnijih prometnica 
na području Viškova. Na
stavlja se i s projektiranjem 
novih prometnih rješenja 
u većini viškovskih nase
lja, ali i s uvođenjem mjera 
smirivanja prometa. Nakon 
nedavnog postavljanja led
treptača i bljeskalica koje 
upozoravaju vozače na 
nailazak pješaka u centru 
Viškova te u naselju Sroki, 

u Marčeljima će se postaviti 
radar koji vozače upozora
va na brzinu kretanja. Za 
 sljedeću su godinu osigu
rana sredstva za izvođenje 
mjera smirivanja prometa 
kod stare škole Marčelji, 
u blizini dječjeg vrtića, u 
naselju Donji Sroki, u Ši
rolima te na Straži. Mjere  
uključuju ograničenje brzi
ne, postavu horizontalne 
i vertikalne signalizacije, 
postavu uspornika (ležećih 
policajaca), postavu umjet
nih izbočina od asfalta. 
Osigurana su i sredstva za 
projektiranje i početak re
konstrukcije dionice Vozišće 
– Mavri. Razmišlja se i o 
sigurnosti ceste Saršoni – 
Garići, odnosno izgradnji 
nogostupa na dionici dugoj 
gotovo 1 kilometar. Među
tim, napori stručnih službi 
zasad nisu urodili plodom 
jer je lokacijska dozvola 
poništena i vraćena na po
novni postupak zbog žal
be jednog mještanina. Po 
pravomoćnosti lokacijske 
dozvole, moći će se krenu
ti u rješavanje imovinsko 
pravnih odnosa. 

Kultura, sport i 
ostala društvena 
područja 
Kao i svih proteklih godina, 
udruge koje se bave kul
turom, sportom i drugim 
društvenim područjima 
mo gu računati na financij
sku podršku Općine kao 
i do sada. Osigurana su i 

sredstva za rad Zajednice 
sportskih udruga Općine 
Viškovo i to u iznosu nešto 
većem nego lani. Poseban 
razlog za zadovoljstvo imat 
će DVD Halubjan kojem će 
u lipnju 2021. biti isporuče
no novo navalno vatrogas
no vozilo koje s 2,2 milijuna 
kuna financira Općina. 

Podrška razvoju 
poduzetništva
Osigurana su sredstva za 
dodjelu potpora i subvenci
ja poduzetnicima za poti
canje razvoja gospodarstva 
i smanjenja nezaposlenosti 
na području Općine Viško
vo, što će se ostvariti pro
vođenjem sljedećih mjera: 
subvencijom kamata na 
poduzetničke kredite, pot
porama za nabavu opreme 
i inventara, za izradu pro
jektne dokumentacije, za 
izradu mobilnih aplika
cija, za osnivanje novih 
gospodarskih subjekata, 
za samozapošljavanje, za 
zapošljavanje, za zapošlja
vanje mladih osoba nakon 
stručnog usavršavanja, za 
zapošljavanje bivših sti
pendista Općine Viškovo. 
Osim tih, tzv. izravnih pot
pora za koje je osigurano 
350 tisuća kuna, Općina 
proaktivno razmišlja o 
budućnosti pa su tako pla
nirana sredstva za projek
tiranje ceste prema Trtnima 
čime će se u perspektivi 
otvoriti sasvim novi dio 
Radne zone Marinići. 

Osigurana sredstva 

za nastavak  

izgradnje  

vodoopskrbne 

mreže.

Kružnim  

raskrižjem  

kod groblja i 

skretanja za  

Mladeniće  

značajno  

će se  

podići  

razina  

sigurnosti u  

prometu.
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Posljednjom, trećom fazom proširenja središnjeg groblja viškovo izgrađena su 143 nova ukopna mjesta i 120 grobnih niša. U 
sklopu radova, koji su trajali nešto više od 8 mjeseci, izgrađena su dva nova polja s grobnim mjestima u zemlji te pet blokova 
niša. nova ukopna mjesta bit će dostatna do izgradnje novog groblja.

U
oči blagdana Svih 
svetih završena je rea
lizacija još jednoga 

kapitalnog projekta u Viš
kovu. Riječ je o izgradnji 
3. faze groblja Viškovo za 
koju je Općina Vi škovo 
izdvojila nešto manje od 
6 milijuna kuna. Posljed
njom fazom proširenja 
središnjeg groblja Viš
kovo izgrađena su 143 
nova ukop na mjesta i 120 
grobnih niša. U sklopu 
investicije koja je trajala 
nešto više od 8 mjeseci iz
građena su dva nova po
lja s grobnim mjestima u 
zemlji te pet blokova niša. 
Na novom dijelu groblja 
ujedno je riješeno i pita
nje oborinske odvodnje 
i javne rasvjete. Uređene 
su i nove pješačke sta
ze te središnji trg novog 
dijela groblja na kojem 
dominira fontana. Cije
la površina novog dijela 
groblja je hortikulturno 
uređena sadnjom visokih 
stablašica u kombinaciji 
s niskim grmljem i zim
zelenim biljkama primje
renim groblju, a sve kako 
bi se novi dio uklopio u 
okolni prostor. Budući da 
su se radovi odvijali na 
mjesnom groblju Viško
vu na kojem se obavljaju 
ukopi, izvođač radova, 
tvrtka MDK Građevinar 
iz Velikog Trgovišća je sve 
radove izvodila s poseb
nom pažnjom i pijetetom 
prema mjestu izvođenja 
radova te u svemu po
štivala komunalni red na 
groblju i mjesne običaje. 

završeno Proširenje GroBlja viškovo 
VRIJEDNO GOTOVO 6 MILIJUNA KUNA

Sat vremena prije i sat 
vremena poslije ukopa na 
groblju su tako obusta
vljani svi radovi. 

 Jedna od osnovnih zada
ća jedinice lokalne samo
uprave je osigurati što 
bolji komunalni standard, 
u što spadaju i groblja. 
Posljednjih 15ak godina 
Viškovo bilježi kontinui

rani rast broja stanovnika 
pa smo tako postali Op
ćina s najviše stanovnika 
u cijeloj Republici Hrvat
skoj. To nas s jedne strane 
veseli, a s druge strane 
zahtijeva pojačana ulaga
nja u komunalni sustav 
u što spadaju i groblja. 
Realizacijom ove investi
cije dobit ćemo 143 nova 

ukopna mjesta i 120 grob
nih niša te će se završiti 
kompletno uređenje treće 
faze mjesnog groblja Viš
kovo. Ova nova ukop na 
mjesta bit će dostatna do 
izgradnje novog groblja. 
Pripreme su već u tijeku 
te ćemo pristupiti valo
rizaciji lokacija izradom 
investicijske studije koja 
bi trebala dati odgovor 
na pitanje koja je lokacija 
najbolja. Naime, prostor
no planskom dokumen
tacijom određene su dvije 
potencijalne lokacije za 
izgradnju novoga groblja. 
Jedna lokacija je Bujki, a 
druga Ćikovo na granici s  
Kastvom i njihovim no
vim grobljem. Međutim, 
prije konačnog odabira 
lokacije kroz izradu inve
sticijske studije moramo 
sagledati infrastruktur
ne, prostorne, komunal
ne i financijske aspekte 
u kontekstu racionalnog 
planiranja investicije te 
dinamike realizacije ta
kvoga kapitalnog projek
ta.  istaknula je općinska 
načelnica Sanja Udović. 

Na Dušni dan, žu
pnik župe Svetog 
Mateja vlč. Ivan Ni
kolić je nakon svete 
mise blagoslovio 
novi dio groblja na 
kojem su radovi za
vršeni krajem listo
pada. Uz prigodni 
blagoslov, župnik 
se lijepim riječima 
obratio načelnici Sa
nji Udović te Općini 
Viškovo zahvalio što 
brine i o posljednjim 
počivalištima naših 
najmilijih. Velečasni 
Nikolić je blagoslov 

BlaGoslov novoG dijela GroBlja

završio toliko puta izreče
nim riječima koje u ovo vri
jeme pandemije valja une
dogled ponavljati – čuvajte 
sebe i druge. 
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Kontinuirana 

izgradnja 

vodoopskrbne 

i hidrantske 

mreže jedan je 

od najvažnijih 

projekata koji 

se provodi na 

području  

Općine. 

U posljednjih 

7 godina u 

izgradnju 

vodoopskrbne 

mreže 

uloženo više 

od 33 milijuna 

kuna.

Općina
Viškovo

N
a području Općine 
Viškovo trenutačno 
su u tijeku radovi na 

izgradnji dva vodovodna 
ogranka ukupne duljine 
1,2 kilometra u vrijedno
sti od gotovo 4 milijuna 
kuna. U srpnju su počeli 
radovi na izgradnji novo
ga vodovodnog ogranka 
na području Općine Viš
kovo. 

Ogranak  
Vrtače-Kosi
Riječ je o ogranku Vrta
čeKosi u naselju Marčelji. 
Ukupna dužina ogranka 
je 610 metara, a vrijednost 
investicije je 1,8 milijuna 
kuna. Izvođač radova je 
tvrtka Kvarner graditelj
stvo. Ugovoreni rok za za
vršetak radova je sredina 
siječnja, iako bi radovi pre
ma sadašnjoj dinamici mo
gli biti gotovi i prije roka 
odnosno do kraja tekuće 
godine budući da su već 
postavljene vodovodne ci
jevi i ogrlice za kućne pri
ključke, završeno je geo
detsko snimanje, zatrpani 
rovovi, montirani hidran
ti, uspješno provedena 
tlačna proba. Nakon obav
ljene dezinfekcije uzet je 
uzorak vode iz novopolo
ženog cjevovoda od stra
ne ovlaštene institucije na 
ispitivanje koje je u tijeku. 
Po uredno dobivenom na
lazu uzorka vode slijede 
radovi na prespojima kuć
nih priključaka na novi 
cjevovod, uređivanje trase 
i asfaltiranje. Sve u svemu, 
najvjerojatnije do kraja ka
lendarske godine nekoliko 
stotina stanovnika, uglav
nom u višestambenim 
zgradama, tog dijela Mar

čelja dobit će suvremenu 
kvalitetnu vodoopskrbnu 
mrežu jer će se novim 
opskrbnim cjevovodom 
duktil DN 100 mm zami
jeniti postojeće dotrajale 
cijevi. Zbog radova je bilo 
nužno uvesti privremenu 
prometnu regulaciju zna
kovima i signalizacijom 
uz privremeno zatvaranje 
polovine ceste i naizmje
nično odvijanje prometa, 
a sve prema prometnom 
elaboratu. Prilikom izvo
đenja  radova na pojedi
nim lokacijama trase gdje 
širina prometnice ne do
pušta paralelno izvođenje 
radova i prometovanje 
motornim vozilima, pro
met se morao zatvoriti za 
sva motorna vozila osim 
ona interventnih službi 
(hitna medicinska služ
ba, policija, vatrogasci) i 
lokalno stanovništvo. Iz 
Općine Viškovo zahvalju
ju mještanima na strplje
nju i razumijevanju koje 
pokazuju za vrijeme izvo
đenja radova. 

Ogranak Dovičići
Početkom rujna počeli 
su radovi na realizaciji 

još jednog ogranka – vo
dovodnog ogranka Do
vičići u dužini od 617 
metara. Radove izvodi 
tvrtka Kvarner graditelj
stvo, a rok izvođenja ra
dova je 190 kalendarskih 
dana odnosno kraj ožuj
ka sljedeće godine. Vri
jednost investicije iznosi 
nešto više od 2 milijuna 
kuna. I na ovom ogran
ku radovi napreduju više 
nego dobro jer su vodo
vodne cijevi postavljene 
na više od polovice trase 
te su već zatrpani i rovo
vi. Za vrijeme izvođenja 
radova omogućen je pri
stup obiteljskim kućama 
i višestambenim zgrada
ma u zoni zahvata te su  
osigurani koridori za pro
metovanje. 
 Kontinuirana izgradnja 
vodoopskrbne i hidrant
ske mreže jedan je od 
najvažnijih projekata koji 
se provodi na području  
Općine. Sustav vodo
opskrbe razvija se u svim 
naseljima, a cilj je dugo
ročno osigurati dovoljne 
količine vode namijenjene 
za potrošnju i protupožar
nu zaštitu naselja putem 

Grade se vodovodni oGranci 
VRIJEDNI GOTOVO 4 MILIJUNA KUNA
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 osiguranja njezine kakvo
će i dovoljnih količina, ali 
i osigurati ravnomjerni ra
zvoj komunalnog standar
da na području cijele op
ćine. Samo u posljednjih 7 
godina izgrađeno je 30ak 
novih vodovodnih ogra
naka s nešto više od 16 ki
lometara nove vodovodne 
mreže u što je uloženo 
preko 33 milijuna kuna. 

Prije nekoliko mjese
ci smo potpisali i novi 
„Okvirni Sporazum za 
građenje proširenja vo
dovodne infrastrukture 
na području Općine Viš
kovo – vodoopskrba za 
razdoblje od 3 godine“ s 
Komunalnim društvom 
Vodovod i kanalizacija 
koji obuhvaća izgradnju 
novih vodovodnih ogra
naka. Jedan u Jurašima, 
Dovičićima i Donjim Sro
kima, dva u Gornjim Sro
kima te tri u Saršonima. 
Ukupno je riječ o preko 
3 i pol kilometra nove 
vodovodne mreže u što 
ćemo uložiti nešto više od 
11 milijuna kuna.  ističe 
načelnica Općine Viškovo 
Sanja Udović. 

Započinje gradnja 
ogranka Trtni-Juraši 
Novo naselje
Krajem godine počet 
će i izgradnja vodovod
nog ogranka TrtniJuraši 

Novo naselje u dužini od 
814 metara u što će se ulo
žiti oko 2,2 milijuna kuna. 
Time će i taj dio Viškova 
dobiti kvalitetnu vodo
opskrbnu infrastrukturu.  
Zamjenama vodovodnih 
i transportnih cjevovoda 
ujedno će se reducira
ti gubitci u vodoopskr
bnom sustavu, ali i riješiti 
brojni problemi mještana. 
Trenutno je na području 
Općine Viškovo evidenti
rano 50tak nedostajućih 
vodovodnih ogranaka 
ukupne duljine oko 15 ki
lometara. U suradnji s KD 
Vodovod i kanalizacija 
d.o.o. Općina Viškovo pri
premila je za gradnju više 
od 30 ogranaka za koje 

su ishođene građevinske 
dozvole i riješeni imovin
skopravni odnosi. 

Financiranje 
vodovodne 
infrastrukture 
Za dio ogranaka sredstva 
su već osigurana, dok se 
za dio očekuje raspisi
vanje novih natječaja od 
strane Hrvatskih voda, 
ali i europskih fondova 
putem kojih je mogu
će ostvariti bespovratne 
potpore kao što je to bio 
slučaj pri izgradnji vodo
vodnih ogranaka Ronjgi 
i Zorzići kada je Općini 
Viškovo odobreno goto
vo 2 milijuna kuna bes
povratne potpore iz Pro
grama ruralnog razvoja 
2014.  2020. Financiranje 
izgradnje ovako zahtjev
nih projekata nije nimalo 
jednostavno pa se mora 
realizirati korištenjem 
svih raspoloživih sred
stava u njihovom pu
nom opsegu, a sukladno 
zakonskim propisima i 
mogućnostima koje pro
izlaze iz trenutnog mode
la financiranje izgradnje 
infrastrukture vodnog 
gospodarstva. Tako se već 

godinama uspješno kori
ste sredstva EU fondova, 
razvojna sredstva, sred
stva Hrvatskih voda i, u 
konačnici, proračunska 
sredstva Općine Viškovo.  

Također, za projekt „Po
boljšanje vodnokomu
nalne infrastrukture na 
području Aglomeracije 
Rijeka“, čiji je prijavitelj 
KD Vodovod i kanaliza
cija d.o.o., odobreno je  
financiranje iz Fondo
va Europske unije (Ko
hezijski fond). Ukupan 
iznos prihvatljivih troš
kova navedenog stra
teškog projekta iznosi 
1.761.563.462,00 kn, od 
čega je udio troškova za 
područje Općine Viškovo 
211.508.000,00 kn. Ukup
no odobrena EU sredstva 
za cijeli projekt iznose 
1.256.548.480,00 kn. U 
sklopu istoga na podru
čju Općine Viškovo pred
viđena je izgradnja 37.391 
m gravitacijskih cjevo
voda, 28 crpnih stanica i  
rekonstrukcija 18.816 m 
vodoopskrbnih cjevovoda. 

Projekt je u fazi provedbe 
te je u tijeku provođenje 
nabava koje su preduvjet 
za početak radova.
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U Marinićima, najvećem 
viškovskom naselju, 
uspješno je privedena 

kraju još jedna značajna 
investicija. Riječ je o izgrad
nji nove javne površine na 
nešto manje od 1300 čet
vornih metara površine u 
samom središtu Marinića 
neposredno uz kružni tok. 
Investicija je vrijedna nešto 
više od 2 milijuna kuna s 
PDVom, a radove je izvela 
tvrtka Goran graditeljstvo. 
U sklopu ove investicije u 
Marinićima je izgrađena i 
obilježena manja parkirna 
površina te riješeno pita

IZGRAĐENA NOVA JAVNA POVRŠINA MARINIĆI

Na nešto manje 

od 1300 četvornih 

metara površine, 

u samom 

središtu Marinića, 

neposredno 

uz kružni tok 

izgrađena je nova 

javna površina. U 

sklopu investicije 

vrijedne nešto 

više od 2 milijuna 

kuna izvedena 

je kompletna 

priprema za 

buduću mini-

tržnicu.

nje oborinske odvodnje na 
bočnim prilazima novoj 
javnoj površini. Obnovljena 
je i javna rasvjeta, a ujedno 
su postavljene i nove elek
troinstalacije. U središtu 
nove javne površine mjes
to je našao i manji pješački 
trg na kojem je postavlje
na urbana oprema. Cijela 
površina je i popločena te 
hortikulturno uređena. 
Nova javna površina je u 
potpunosti prilagođena i 
za osobe smanjene pokret
ljivosti. Rezervirano je i mje
sto za buduću punio nicu za 
električne automobile. 

Buduća  
mini tržnica
 Posebna vrijednost ove in
vesticije u Marinićima je u 
tome što smo u sklopu ovih 
radova izveli cjelokup
nu pripremu za buduću 
minitržnicu koja će dodat
no oplemeniti novu javnu 
površinu. Time će mještani 
najvećeg viškovskog nase
lja dobiti sadržaj kakav 
dosad nisu imali, a vjeru
jem da će na tržnici svoj in
teres naći i neki od lokalnih 
obiteljskih poljoprivrednih 
gospodarstava za plasman 
svojih proizvoda. Osim 
toga, izgrađena su i pri
jeko potrebna mjesta za 
parkiranje, a i samo naselje 
puno ljepše izgleda.  istak
nula je općinska načelnica 
Sanja Udović. 

Što se tiče buduće mini 
tržnice, u tijeku je nabav
ka kioska koji će se svojim 
izgledom uklopiti u okolni 
prostor i time „zaokruži
ti“ priču oko nove javne 
površine. Uskoro slijedi i 
raspisivanje javnog natječa
ja za zakup javne površine i 
navedenih kioska. 

Općina
Viškovo
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Tijekom kolovoza i rujna 
izvršeni su radovi iza 

zgrade općinske uprave 
vrijedni 120 tisuća kuna. 
U sklopu ove investici
je, ugrađeni su nogostupi 
i prometni otoci s ciljem 
sprječavanja nepropisnog 
parkiranja, ponajprije uz 
trafostanicu. Obnovljena 
je horizontalna i vertikalna 
signalizacija, a postavljeni 
su i novi prometni zna

kovi. Promet je u jednom 
dijelu iz dvosmjernog pre
reguliran u jednosmjer
ni. Sve to u određenoj je 
mjeri pobolj šalo prometnu 
situaci ju iza Općine. 

Poštujte pravila
Nažalost, još uvijek ima 
onih koji ne poštuju novu 
prometnu signalizaciju, 
ali i neodgovornih pojedi
naca koji idalje nepropisno 

parkiraju te zanemaruju 
činjenicu da stotinjak me
tara dalje, preko puta ceste, 
postoji veliko parkiralište 

PoBoljšana ProMetna sitUacija 
iza zGrade oPćine 
s ciljem sprječavanja nepropisnog parkiranja ugrađeni su 
nogostupi i prometni otoci, a promet djelomično preusmjeren.

Milihovo. Bude li neophod
no, situacija će se regulirati 
represivnim mjerama, uz 
pomoć policije.   

S
uradnja Županij
ske uprave za ceste 
Primorskogoran

ske županije i Općine 
Viškovo mještanima je 
u proteklim godinama 
donijela puno toga do
broga po pitanju izgrad
nje i obnove cestovne 
infrastrukture. Općina 
je sa ŽUCom kvalitet

riješen VIŠEGODIŠNJI 
PROBLEM U PetrciMa
rekonstrukcijom dijela lokalne ceste kroz naselje Petr-
ci proširen je kolnik, izgrađeni potporni zidovi, riješena  
oborinska odvodnja i – poboljšana razina sigurnosti u prometu.

no surađivala na izgrad
nji svih kružnih raskrižja, 
ali i na zahtjevnoj rekon
strukciji ceste Mladenići 
 Ronjgi koja je u završnoj 
fazi. Osim na ovim ve
likim projektima, ŽUC i 
Općina nerijetko surađuju 
i na „manjim“ projektima. 
Posljednji primjer takve 
suradnje vidljiv je u nase

lju Petrci gdje je nedavno 
završena rekonstrukcija 
dijela lokalne ceste kroz 
naselje Petrci. Radovi 
su obuhvatili proširenje 
kolnika, izgradnju pot
pornih zidova, rješavan
je oborinske odvodnje te 

u konačnici asfaltiranje  
manje dionice koja je go
dinama bila nepregledna 
i prilično nesigurna za 
vozače. Ovom investici
jom ponaj prije je znača
jno poboljšana razina  
sigurnosti u prometu. 

USKORO 
Pedijatrijska 
ordinacija  
U MARINIĆIMA

o
pćinsko vijeće na sjed
nici u rujnu donijelo 
je Odluku o namje

ni poslovnog prostora u 
vlasništvu Općine. 

Riječ je o prizemnom 
prostoru u zgradi Doma 
Marinići veličine 75 čet
vornih metara koji je 
Općina odlučila urediti 
i namijeniti za potrebe 

djelatnosti zdravstvene 
zaštite na primarnoj razi
ni. Izvođač radova je 
izabran na javnom na
tječaju pa bi građevinski 
radovi trebali biti gotovi 
do kraja kalendarske go
dine. Po okončanju rado
va, krenut će se u opre
manje i popunjavanje 
medicinskog tima.

75 četvornih metara 
prizemnog prostora u 
zgradi doma Marinići  
– u službi zdravstvene 
zaštite na primarnoj 
razini.
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Općina
Viškovo

Izmjenama 
i dopunama 
Prostornog 

plana uređenja 
Općine Viškovo 

redefinirane 
su i potrebe 
za izgradnju 

ustanova 
predškolskog 

i školskog 
odgoja. 

Lokacija vrtića 
u naselju 
Marčelji 

osigurat će 
bolji životni 

standard i 
ravnomjerniji 
razvoj cijelog 

područja 
Općine. Vrtić 

će moći primiti 
50-ak djece 

u dvije vrtićke 
skupine.

R
ealizacija još jednoga  
kapitalnog projekta 
na području Općine 

Viškovo napreduje plani
ranom dinamikom. Riječ 
je o izgradnji dječjeg vrtića 
u Marčeljima. Realizaci
jom projekta postojeća ne
dovršena zgrada bez nam
jene rekonstruirat će se za 
potrebe dječjeg vrtića s dvi
je vrtićke grupe, etažnosti 
P+1. Sukladno Državnom 
pedagoškom standardu, 
novi vrtić moći će primiti 
50ak djece u dvije vrtićke 
skupine. Osim rekon
strukcije postojeće zgrade, 
projektom je predviđeno 
i opremanje vrtića kao i 
uređenje pratećeg okoliša i 
dječjeg igrališta, sve u skla
du s Državnim pedagoškim 
standardom. Sve bi trebalo 
biti gotovo u prvom kvar
talu sljedeće godine budući 
da, unatoč pandemiji koro
navirusa, radovi u Marčelji
ma napreduju planiranom 
dinamikom. Fasada je već 
gotova, a unutrašnjosti obje 
etaže vrve keramičarima 
i soboslikarima. Do kraja 
godine građevinski radovi 
trebali bi završiti, nakon 
čega slijedi uređenje okoliša 
i opremanje vrtića. 
 Prema podatcima Držav
nog zavoda za statistiku 
za 2019. godinu, po prirod
nom prirastu smo zajedno s 
Općinom Župa dubrovačka 
na drugom mjestu od svih 
hrvatskih općina. Veseli 
me da smo i ove godine 
svijetla točka aktualne de
mografske slike u Republi
ci Hrvatskoj. S obzirom 
na činjenicu da broj djece i 
mladih obitelji na Viškovu 
konstantno raste, izgradnja 
novih vrtićkih kapaciteta 

nam je visoko na listi pri
oriteta. Lokacija vrtića u 
naselju Marčelji omogućit 
će disperziranost potreb
nih sadržaja iz središnjeg 
naselja Viškovo, što će osig
urati bolji životni standard 
i ravnomjerniji razvoj cije
log područja Općine. Sama 
izgradnja vrijedna je nešto 
više od 6 milijuna kuna, a 
dodatnih 350 tisuća kuna 
uložit ćemo u unutarnje i 
vanjsko opremanje vrtića. 
Veseli me da su prvi dijelovi 
opreme već u vrtiću i čeka
ju završetak građevinskih 
radova u unutrašnjosti.  is
taknula je načelnica Općine 
Viškovo Sanja Udović. 
Projekt se sufinancira u  
sklopu tipa operacije 7.4.1. 
„Ulaganja u pokretanje, 
poboljšanje ili proširenje 
lokalnih temeljnih usluga 
za ruralno stanovništvo, 
uključujući slobodno vri
jeme i kulturne aktivnosti te 

povezanu infrastrukturu” 
Mjere 7 „Temeljne usluge 
i obnova sela u ruralnim 
područjima“ iz Programa 
ruralnog razvoja Republike 
Hrvatske za razdoblje 2014. 
– 2020. godine. 
 U vrijeme izrade idejnog 
projekta, rješenje je od 
strane projektanata pred
stavljeno stručnom timu i 
odgajateljima. Drago mi je 
da su konzultirali struku i, 
koliko god je bilo moguće 
zbog arhitektonskih uvjeta, 
uvažili naše sugestije, tako 
da ćemo s novim vrtićem 
u svakom slučaju biti za
dovoljni.  kaže ravnatelji
ca Dječjeg vrtića Viškovo  
Ingrid Lončarić. 

Dostupniji objekti 
javne i društvene 
namjene 
U sklopu ovog projekta 
otvorit će se i nova radna 
mjesta jer će se zaposliti 

dječji vrtić U MarčeljiMa  
- DO PROLJEĆA

eu projekti
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odgajatelji i prateće osoblje – 
spremač/ica, kuhar/ica i sl. 
Izgradnja novog vrtića dat će 
značajan doprinos razvoju lo
kalne zajednice jer je Općina 
Viškovo već niz godina u vrhu 
Republike Hrvatske s obzirom 
na stopu nataliteta te je izraže
na značajna potreba za dodat
nim smještajnim kapaci tetima 
u vrtićima. Upravo je ta činje
nica zahtijevala proaktivan i 
sve obuhvatan pristup prema 
pla niranju izgradnje vrtićkih 
kapaciteta u sklopu izrade cjelo
vitih Izmjena i dopuna Prostor
nog plana uređenja Općine 
Viškovo koje su stupile na sna
gu prije nekoliko mjeseci. Tako 
su po pitanju objekata javne i 
društvene namjene redefinirane 
potrebe za izgradnju ustanova 
predškolskog i školskog odgoja. 
Društveni sadržaji su planirani 
prema prostornim cjelinama 
kako bi se cijeli prostor Općine 
ravnomjerno razvijao. Osim 
utjecaja na kvalitetu života u 
svim naseljima, objekti javne i 
društvene namjene bit će dos
tupniji što će imati utjecaj ne 
samo na olakšavanje svako
dnevnog života mještana već 
i na opterećenje prometnog 
sustava u cjelini. Planirana 
je tako, među ostalim, nova 
mreža osnovnih škola pa 
je pored postojeće osnovne 
škole Sveti Matej i nove škole 
Marinići gdje su već u tijeku 
pripremni radovi na nasipa
vanju terena, planirana izgrad
nja nove škole u Marčeljima u  
sklopu novog društvenog cen
tra Bujki gdje će biti moguća 
izgradnja i škole i vrtića te 
nove crkve za što je namjeru 
iskazala Riječka nadbiskupija. 
Što se tiče povećanja vrtićkih 
kapaciteta, u tijeku je i izrada 
projektne dokumentacije za 
novi vrtić i jaslice koji će se 
nalaziti neposredno uz pos
tojeći dječji vrtić čime će se 
značajno unaprijediti kapaci
teti vrtića u Viškovu i olakšati 
svakodnevni život i rad broj
nim roditeljima s viškovskog 
područja. 

U 2021. godini se nas
tavlja s projektiranjem 
novih prometnih rješe

nja u većini viškovskih 
naselja, ali i s uvođenjem 
mjera smirivanja pro
meta. Nakon nedavnog 
postavljanja ledtreptača 
i bljeskalica koje upozora
vaju vozače na nailazak 
pješaka u centru Viško
va te u naselju Sroki, u 
Marčeljima će se postaviti 
radar koji vozače upo
zorava na brzinu kreta
nja. Za sljedeću su godinu 
osigurana sredstva za iz
vođenje mjera smirivanja 
prometa kod Stare škole 
Marčelji, u blizini Dječjeg 
vrtića Viškovo, u nase
lju Donji Sroki, u Široli
ma te na Straži u naselju 
Marinići. Mjere uključu
ju ograničenje brzine, 
postavljanje horizontalne 
i vertikalne signalizacije, 
postavljanje uspornika 
(ležećih policajaca) te um
jetnih izbočina od asfalta.  

Kontinuirana 
rekonstrukcija i 
gradnja  
prometnica
 Prilikom planiranja fi
nancijskih rashoda znača
jan dio rashoda se odnosi 
na unaprjeđenje postojeće 
i izgradnju nove pro
metne infrastrukture, 
uređenje prostora posto
jećih te izgradnju novih 
objekata namijenjenih 
odgojnoobrazovnim 
ustanovama, koje su pla
nirane s većim pješačkim 
zonama koje okružuju 
škole ili vrtiće, kao i javne 
zgrade i prostore. Opći
na Viškovo, s ciljem una
prjeđenja kvalitete živo

ta svojih mještana, kojoj 
nesumnjivo doprinosi 
sigurnost upravo djece 
kao posebno osjetljive  
skupne, kontinuirano pla
nira razvoj svog prostora 
te pritom posebnu pažnju 
pridaje održivoj i sigurnoj 
mobilnosti mještana. U
prometnom segmentu
rekonstruirano je niz 
raskrižja koja su izvedena 
kao kružna čime je sma
njena brzina kretanja vo
zila i povećana sigurnost 
pješaka u prometu. Plani
ramo s takvim aktivnosti
ma i nastaviti, za što se iz
rađuje prostornoplanska 
i projektna dokumentaci
ja. Naglašavam da su 
za  daljnje rekonstrukcije  
ključnih raskrižja koja 
djeca koriste na putovima 
prema školi osigurana i 
sredstva. Također, kon
tinuirano se u zonama 
gdje su djeca pojačano 
prisutna, a primarno kod 
igrališta, dječjih parkova i 
sličnih prostora, provode 
mjere smirivanja prometa 
i to korištenjem raznih su
vremenih tehničkih mo
gućnosti i građevinskim 
intervencijama u prosto
ru. Vezano uz promet u 
cjelini, Općina Viškovo 
kontinuirano obavlja re

konstrukcije postojećih 
i gradi nove promet
nice prema suvremenim 
načelima planiranja pros
tora na način da se u 
svim projektima planira 
ekološka i javna rasvjeta, 
nogostupi, ugibališta za 
vozila javnog gradskog 
prijevoza. Posebna paž
nja se pritom pridaje pro
metu u mirovanju, odnos
no izgradnji parkirališta 
s pješačkim komunikaci
jama vezano za područja 
pojačanog interesa.  ističe 
Sanjin Vranković, voditelj 
Odsjeka za planiranje i 
razvoj prostora, izgradnju 
komunalne infrastrukture 
i objekata javne i društ
vene namjene, EU projek
te i javnu nabavu. 
Razmišlja se i o sigurno
sti ceste Saršoni – Garići, 
odnosno izgradnje no
gostupa na dionici du
goj gotovo 1 kilometar. 
Međutim, napori stručnih 
službi zasad nisu urodi
li plodom jer je lokacij
ska dozvola poništena i 
vraćena na ponovni pos
tupak zbog žalbe jednog 
mještanina. Po pravo
moćnosti lokacijske doz
vole, moći će se krenuti 
u rješavanje imovinsko  
pravnih odnosa. 

NASTAVAK UVOĐENJA Mjera sMirivanja ProMeta
za sljedeću godinu osigurana su sredstva za izvođenje mjera smirivanja prometa kod 
stare škole Marčelji, u blizini dječjeg vrtića viškovo, u naselju donji sroki, u širolima te 
na straži u naselju Marinići.   
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OPĆINA 

VIŠKOVO  

U još jednoM 

eU ProjektU

Općina
Viškovo

Primorsko-

goranska 

županija, 

gradovi Kastav 

i Opatija te 

općine Čavle, 

Viškovo i 

Matulji potpisali 

Sporazum o 

suradnji na 

EU projektu 

„JOINT SECAP 

– Zajedničke 

strategije 

prilagodbe 

klimatskim 

promjenama 

u obalnim 

područjima“.

Projekt, u kojem 

sudjeluje još 

8 partnera iz 

Hrvatske i Italije 

provodi se u 

okviru Interreg 

Programa 

prekogranične 

suradnje Italija – 

Hrvatska 2014. 

– 2020.  

U Mramornoj dvorani 
Pomorskog i povi
jesnog muzeja Hr

vatskog primorja župan 
Zlatko Komadina s gra
donačelnicima Gradova 
Kastva i Opatije, Mate
jom Mostarcem i Ivom 
Dujmićem te načelnica
ma i načelnikom Općina 
Čavle, Viškovo i Matulji, 
Ivanom Cvitan Polić, Sa
njom Udović i Mariom 
Ćikovićem potpisao je 
Sporazum o suradnji na 
projektu „JOINT SECAP 
– Zajedničke strategije 
prilagodbe klimatskim 
promjenama u obalnim 
područjima“. Riječ je o 
EU projektu koji se pro
vodi u okviru Interreg 
Programa prekogranične 
suradnje Italija – Hrvat
ska 2014. – 2020.

Cilj projekta je poveća
nje znanja i kapaciteta 
javnih vlasti na lokal
noj i regionalnoj razini 
u području prilagodbe 
klimatskim promjenama 

u obalnim područjima. 
Rezultat suradnje bit će 
Zajednički akcijski plan 
energetski održivog raz
vitka i klimatskih pro
mjena, koji će na osnovi 
prikupljenih podataka o 
zatečenom stanju identi
ficirati i pružiti odredni
ce za provedbu projekata 
i mjera energetske učin
kovitosti, korištenja ob
novljivih izvora energije 
te prilagodbe učincima 
klimatskih promjena na 
razini uključenih jedini
ca lokalne samoupra ve, 
što će rezultirati smanje
njem emisije CO₂ za više 
od 40% do 2030. godine. 

Primorsko-goran-
ska županija  
- koordinator 
provedbe projekta
Primorskogoranska žu
panija bit će koordinator 
provedbe aktivnosti, a 
putem Regionalne ener
getske agencije Kvarner 

eu projekti
osigurana je tehnička i 
stručna podrška u po
stupku izrade Zajednič
kog SECAPa. Jedinice 
lokalne samouprave će 
za potrebe izrade Za
jedničkog SECAPa pri
kupljati i dostavljati po
trebne podatke Županiji 
i REAi Kvarner.

U projektu uz Primor
skogoransku županiju 
sudjeluje 8 partnera iz 
Hrvatske i Italije, među 
kojima su ustanove vi
sokog obrazovanja, jedi
nice lokalne i regionalne 
samouprave, energetske 
agencije i organizacije ci
vilnog društva. 

Vodeći partner na pro
jektu je Sveučilište u  
Camerinu. 

N
akon Marinića 1 i 2 te Saršona, Opći
na je nastavila s praksom hortikul
turnog uređenja kružnih raskrižja 

na području Općine Viškovo. Djelatnici 
KDa Viškovo posadili su zimzelene i 
listopadne ukrasne grmove te postavili 
automatizirani sustav navodnjavanja za 
biljke i središnji zeleni tepih na kojem je 
posađena trava. Najveće kružno raskriž
je u Općini tako puno ljepše izgleda pa 
od listopada, osim funkcionalnosti jer se 

novo rUHo rotora HalUBjan

njime izlazi s ceste D427 i zaobilazi središte 
Viškova, ima i svoju estetsku vrijednost. 
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dvd HalUBjan skloPio UGovor  
O NABAVI VATROGASNOG VOZILA
Primopredaja vatrogasnog vozila, planirana je krajem  
sljedeće godine.

U prostorima Dobrovoljnog vatrogasnog društva Halu
bjan početkom srpnja je između DVDa Halubjan i tvrt
ke Ziegler d.o.o., koja je u provedenom postupku javne 

nabave izabrana kao najbolji ponuditelj, potpisan Ugovor o 
nabavi vatrogasnog vozila s produženom kabinom. Vrijed
nost vozila iznosi 2.186,250 kuna s PDVom, a sredstva je u 
cijelosti osigurala Općina Viškovo. 

Veća operativna sposobnost
 Ovime će se značajno poboljšati operativna sposobnost  
vatrogasaca. Dogodine u ovo vrijeme očekujemo primo
predaju navalnoga vatrogasnog vozila na podvozju Vol
vo FE 360 koje će tvrtka Ziegler nadograditi prema našim 
zahtje vima sa srednjetlačno i visokotlačnom centrifugal
nom pumpom, kompletnom opremom za gašenje objekata i  
infrastrukture, rasvjetnim stupom od 6 metara, vitlom za 
brzu navalu, vitlom za vuču tereta, prijenosnim agregatom 
za struju itd. Služit će nam i kao kombinirano vozilo za 
spašavanje. U produženoj momčadskoj kabini bit će mjesta 
za šest osoba, a spremnik vode bit će kapaciteta 3000 litara. 
Ovim putem zahvaljujem Općini Viškovo što nam je omo
gućila ovako kvalitetno vozilo te što nas redovito financira i 
prati u našim aktivnostima.  izjavio je prilikom potpisivanja 
predsjednik DVDa Halubjan Sanjin Blažević. 

Potpisivanju Ugovora nazočile su načelnica Općine Viškovo 
Sanja Udović i zamjenica Snježana Podobnik. 

 DVDu Halubjan će novo navalno vatrogasno vozilo omo
gućiti puno bolje uvjete u obavljanju aktivnosti, što se pri
je svega odnosi na zaštitu i sigurnost naših mještana kao i 
brojnih gospodarskih subjekata. Osim zadaća definiranih 
Zakonom o vatrogastvu, naši DVDovci djeluju puno šire 
od toga pa se nerijetko bave dobrovoljnim i humanitarnim 
radom. Moram pohvaliti i njihovu ulogu proteklih mjeseci 
jer su se pokazali kao iznimno važna karika u operativnim 
snagama sustava civilne zaštite. Svakodnevno su u suradnji 
s Komunalnim društvom Viškovo gotovo puna dva mjeseca 
nadzirali provođenje brojnih zabrana koje je uveo nacional
ni Stožer civilne zaštite u borbi protiv koronavirusa. Znam 
da im ponekad nije bilo lako i na tome im posebno zahva
ljujem. Prisjetit ću se i jedne situacije s mog prvog operativ
nog sastanka vezano uz civilnu zaštitu na samom početku 
pandemije koronavirusa. Kada smo imali brojne nepozna
nice tko će, kako i što nadzirati, zapovjednik DVDa je prvi 
rekao:  Mi smo tu koliko god nas treba i za što god nas 
trebate.  rekla je prilikom potpisivanja Ugovora općinska 
načelnica Sanja Udović. 

UsPješno završen eUroPski Projekt  

ZNANJEM DO POSLA 

U Viškovu je održana za
vršna presskonferenci
ja povodom završetka 

projekta „Znanjem do pos
la“ u kojem su uz nositelja 
Općinu Viškovo sudjelova
li partneri iz Grada Bakra 
i Općine Skrad. Projekt je 
trajao dvije godine i u pot
punosti je s nešto više od 
milijun kuna financiran iz 
Europskog socijalnog fon
da u okviru Operativnog 
programa Učinkoviti ljud
ski potencijali 2014. – 2020. 
Bio je usmjeren na dugo
trajno nezaposlene osobe i 

korisnike zajamčene mini
malne naknade te unapri
jeđenje njihovih znanja i 
vještina putem provedbe 
ve rificiranih programa 
obra  zovanja odraslih radi 
lakšeg zapošljavanja poput 
programa osposobljava
nja za rukovatelja motor
nom kosilicom. U protekle 
dvije godine u Viškovu, 
Skradu i Bakru 20ak du
gotrajno nezaposlenih oso
ba pohađalo je edukacije 
općih i komunikacijskih 
vještina, upoznalo se s  
osnovama upravljanja nov

cem, poduzetništvom te 
organizacij skim vještinama. 
Na radionicama su sudio
nici mogli naučiti kako 
pokrenuti poduzetnički 
pothvat, kako financirati 
neke aktivnosti, kome se 
obratiti za pomoć ili gdje 
tražiti sredstva odnosno fi
nancijske potpore. Dodatna 
vrijednost projekta jest da 
su ojačani kapaciteti struč
njaka koji će u budućnosti 
raditi s pripadnicima mar

ginaliziranih skupina pa su 
tako djelatnice iz Općine 
Viškovo i Skrad te Grada 
Bakra završile tečaj „Os
nove coachinga“, a tri su  
osobe uspješno završile i 
seminar „Succesfully mana
ging people“ na kojem su 
stekle nova znanja kako us
pješno upravljati ljudskim 
potencijalima, kako motivi
rati ljude čak i ako su karak
terno različiti, kako uspješ
no rješavati sukobe i slično. 

20-ak dugotrajno nezaposle-
nih osoba pohađalo je edukacije 
općih i komunikacijskih vještina. eu projekti
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Općina
Viškovo
Počasni naziv 

Općina-

prijatelj djece 

Općina Viškovo 

ponosno nosi 

od sredine 

srpnja ove 

godine. 

Dopredsjednica 

Saveza društava 

Naša djeca 

Hrvatske Sanja 

Škorić čestitala 

je Općini na 

entuzijazmu koji 

je pokazala te 

na konkretnim 

aktivnostima 

koje 

kontinuirano 

provodi. Javno 

društveno 

priznanje 

ujedno je i 

obveza Općini 

da postignute 

domete nastavi 

i održava istim 

opsegom i 

kakvoćom. 

OPĆINA VIŠKOVO – Prijatelj djece

O
pćina Viškovo od sredi
ne srpnja ponosno nosi 
status Općina – prijatelj 

djece. Općina sustavno 
ulaže u odrastanje djece i 
izgradnju lokalne zajed
nice u kojoj se svako dijete 
potpuno i skladno razvija i 
priprema za život. Potvrdio 
je to i Središnji koordinacij
ski odbor akcije Gradovi i 
općine – prijatelji djece koji 
čine predstavnici Saveza 
društava Naša djeca Hrvat
ske i Hrvatsko društvo za 
preventivnu i socijalnu 
pedijatriju kao neposredni 
organizatori dugoročnog 
društvenog i stručnog 
programa Gradovi i 
općine – prijatelji djece. 

 Ovaj počasni naziv je 
najviše javno društveno 
priznanje svima koji su u 
Općini zaslužni za: ostva
rivanje prava i potreba 
djece priznatih u Konvenci
ji Ujedinjenih naroda o 
pravima djeteta, za postig
nutu uzornu skrb u svim 
područjima života djece, 
za osmišljeno ostvarivanje 
aktivnosti djece i za djecu, 
za učinke koji unaprjeđuju 
i uljepšavaju život djece. 
Status Općina – prijatelj 

djece obvezuje Općinu da 
navedene domete nastavi 
i održava istim opsegom 
i kakvoćom.  rekla je, 
citirajući službenu Odlu
ku, dopredsjednica Save
za društava Naša djeca  
Hrvatske Sanja Škorić. Ona 
je ujedno čestitala Općini na 
entuzijazmu koji je poka
zala i dokazala konkretnim 
aktivnostima prije i tijekom 
kandidature za dobiva nje 
ovog vrijednog Statusa. 

Načelnica Općine Viško
vo Sanja Udović ističe je 
kako je Viškovo jedna od 
rijetkih hrvatskih općina 
koja nema demografskih 
problema jer je, prema po
datcima Državnog zavoda 
za statistiku za 2019. godi
nu, po prirodnom priras
tu na drugom mjestu od 
svih hrvatskih općina, uz 
općinu Župa dubrovačka.

Četvrtina godišnjeg 
proračuna – za 
djecu i mlade 
 U fokusu su našeg djelo
vanja, naročito posljedn
jih desetak godina, djeca i 
mladi. U ostvarivanje dječ
jih prava Općina Viškovo 
svake godine ulaže čet

vrtinu godišnjeg proraču
na i mislim da to dovoljno 
govori samo za sebe. Da su 
nam djeca iznimno važna, 
dokazuje, između ostaloga, 
i odluka da za vrijeme dok 
su vrtići bili zatvoreni zbog 
pandemije koronavirusa, 
Općina financira subvenci
ju u 100postotnom iznosu, 
neovisno o prisustvu djete
ta u ustanovi predškolskog 
odgoja, u obrtu koji obavlja 
djelatnost dadilja, u pro
duženom ili cjelodnevnom 
boravku ili u alternativnim 
programima organizira
nog boravka i podučava
nja učenika. Donijeli smo 
i izmjene i dopune odluka 
iz domene predškolstva 

Prema podatcima 

Državnog zavoda za 

statistiku za 2019. god-

inu, Općina Viškovo je 

na drugom mjestu od 

svih hrvatskih općina 

po prirodnom prirastu, 

odmah iza općine Župa 

dubrovačka - istaknula je 

načelnica  

Sanja Udović.
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prema kojima će prava iz 
tih odluka imati i stranci 
koji nemaju stalni boravak 
u Hrvatskoj, a ista prava 
moći će ostvariti i roditelji 
koji su u postupku razvo
da, ali još nije donesena 
pravomoćna presuda o 
razvodu. Što se tiče novih 
vrtićkih kapaciteta, oni su 
nam visoko na listi pri
oriteta pa novi vrtić vri
jedan oko 6 milijuna kuna 
gradimo u Marčeljima, 
gdje ćemo dobiti prostor za 
smještaj 50ak djece u dvije 
vrtićke skupine. U fazi smo 
i projektiranja za novi vrtić 
i jaslice neposredno uz  
postojeći Dječji vrtić Viško
vo. Kontinuirano pomaže
mo i djeci s teškoćama u 
razvoju te na godišnjoj 
bazi financiramo prije
voz i smještaj u posebnim 
ustanovama kao i sredstva 
potrebna za rad stručnih 
osoba. 

Podrška djeci 
s teškoćama u 
razvoju
Moram istaknuti i jedan u 
nizu europskih projekata 
koji je prošao administra
tivnu provjeru. Riječ je o 
projektu „Podrška djeci 
s teškoćama u razvoju, 
problemima u ponašanju 
te djeci slabijeg socijalno – 
ekonomskog statusa – za 
sretnije djetinjstvo“. Pro
jekt predviđa uspostavu 
rehabilitacijskih tretmana, 
mobilnog tima za djecu 
s problemima u ponaša
nju, sportske aktivnosti 
te uređenje i opremanje 
prostora za senzornu sobu 
te nabavu didaktike. Do
datna vrijednost projekta 
je njegov inkluzivan pris
tup jer omogućava djeci s 
teškoćama u razvoju i djeci 
urednog razvoja da se za
jednički uključe u sportske 
aktivnosti. Što se tiče djece 
osnovnoškolskog uzrasta, 
besplatne udžbenike smo 

omogućili još 2014. go
dine, puno prije nego što 
je to učinila država. Finan
ciramo i nabavu radnih 
bilježnica. Svake godine 
stipendiramo sve više iz
vrsnih učenika i studena
ta i jedna smo od rijetkih 
općina koja ne ograničava 
broj stipendija, nego na 
nju imaju pravo svi koji 
ispune kriterij izvrsnos
ti. Ove godine, u suradnji 
s Primorskogoranskom 
županijom, počeli smo 
s pripremnim radovima 
na nasipavanju terena za 
izgradnju nove Osnovne 
škole u Marinićima. Sta
tus Općine – prijatelja 
djece potvrda je da su naše 
politike prema djeci i mla
dima itekako kvalitetne i 
da smo na dobrom putu. 
 kaže općinska načelnica. 

Načelnica se na svečano

sti dodjele statusa za
hvalila svim članicama i 
članovima Koordinacijsk
og odbora akcije Općina 
Viškovoprijatelj djece 
koji su sudjelovali u 
kandidaturi i pripremi 
dokumentacije, liječni
cama pedijatrijskih or
dinacija iz Doma zdra v 
lja Primorskogoranske 
županije, kao i općinskim 
službenicima koji su pro
veli zahtjevan admini
strativni dio pripreme za 
dobivanje ovog statusa. 

Na svečanosti je bila i 
pročelnica Upravnog 
odjela za socijalnu politi
ku i mlade Primorskogo
ranske županije Dragica 
Marač.

Okružje po mjeri 
djeteta
 Neke gradove i općine je 

trebalo nagovarati i moti
virati na poduzimanje ak
tivnosti za dobivanje ovog 
statusa. Općinu Viškovo 
nije trebalo dodatno moti
virati i poticati, vi ste sve 
odradili sami i na tome 
vam posebno čestitam. Vi 
ste znali koji je vaš put, 
zacrtali ga, pratili i vjerno 
slijedili svoje opredjeljen
je za ostvarivanje prava 
djece i mladih. Stvara
li ste okružje po mjeri 
djeteta koje će biti stim
ulativno i poticati na do
bar i kvalitetan život, na 
zdrav psihički razvoj. Vi 
sve uvjete za ovaj Status 
već imate jer sistematski 
i kontinuirano radite na 
zaštiti prava djece i mla
dih. Ovaj status Općina 
– prijatelj djece vam je 
kao diploma studentu 
koji ima sve pe tice, ali ju 
još nije preuzeo. Sada ju i 
službeno imate i ja uopće 
ne sumnjam u Općinu 
Viškovo te sam sigurna 
da će se optimizam, koji 
ste utkali radeći za dje
cu i mlade, prenijeti i na 
cijelo okruženje.  rekla 
je na svečanosti pročel
nica Dragica Marač. 

Umjesto prigodnog  

poklona, pročelnica 

Dragica Marač je 

 izvijestila o odluci župa-

na da se Općini Viškovo 

uplati 25 tisuća kuna 

za postavljanje oznaka 

Općina Viškovo – prijatelj 

djece i pokrivanje  

dijela troškova koji su 

nastali u provođenju  

brojnih aktivnosti  

uoči stjecanja  

ovog vrijednog  

statusa.
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BesPlatne radne BiljeŽnice  
KAO DODATNA POMOĆ RODITELJIMA OSNOVNOŠKOLACA 

D
rugu godinu u nizu 
Općina Viškovo osigu
rala je u proračunu 

sredstva za financiranje 
radnih bilježnica za učeni
ke s područja Viškova koji 
pohađaju osnovnu školu. 
Za proteklu školsku godi
nu zahtjevi su se zaprimali 
do 31. kolovoza 2020. go
dine, a ukupno je pristiglo 
697 zahtjeva. Odobrena su 
653 zahtjeva. Za nabavu 
radnih bilježnica Općina 
Viškovo u proračunu je 
osigurala pola milijuna 
kuna. Općina će financira
ti nabavu radnih bilježni
ca za učenike osnovnih 
škola u visini vrijednosti 
stvarnih izdataka nabave 
radnih bilježnica i to upla
tom iznosa na transakcijski 
račun rodite lja, odnosno 
skrbnika. Što se tiče školske 
godine 2020./2021., prijave 
za sufinanciranje nabave 
radnih bilježnica prima
ju se od 1. listopada do 
31. prosin ca ove godine. 
Jedan od najvažnijih uvje
ta za odobravanje zahtjeva 
za sufinanciranje jest da 
roditelji obavezno sačuva
ju račun prilikom kupnje. 

 Financiranjem nabave 
radnih bilježnica još jed
nom konkretno dokazuje
mo da su nam djeca vrlo 
visoko na listi prioriteta. 
Podsjetit ću da je Općina 
Viškovo s osigurava njem 
besplatnih udžbenika po
čela još 2014. godine, puno 
prije nego je to na sebe 
preuzela država, a finan
ciranjem nabave radnih 
bilježnica podižemo stan
dard roditelja čime se po
diže i kvaliteta života sta
novnika Općine Viškovo. 
Osim udžbenika i radnih 

bilježnica, Općina Viškovo 
sukladno Odluci o socijal
noj skrbi u cijelosti finan
cira i produženi te cjelod
nevni boravak u osnovnim 
školama, prijevoz učenika, 
marendu, te kupnju dru
gih obrazovnih materijala. 
Svake godine osiguravamo 
sredstva za nagrađivanje 
odličnih učenika te učeni
ka generacije, a posebno 
smo ponosni na činjenicu 
da svake godine imamo 
sve više izvrsnih učenika i 
studenata jer ne ograniča
vamo broj stipendija nego 
na nju imaju pravo svi 
koji ostvare kri terij iz
vrsnosti. Dugi niz godina 
prvašićima osiguravamo 
sredstva za poklonpakete 
s olovkama, bilježnica
ma, mapama, flomaster
ima i ostalim prigodnim 
priborom. Općina kon
tinuirano pomaže i djeci s 
teškoćama u razvoju te im 
na godišnjoj bazi finan
cira besplatni prijevoz. U  
sklopu sufinanciranja 
pedagoškog nadstandar
da, Općina godišnje izdva
ja i 60 tisuća kuna za škol
ski sportski klub Malik, 
grupe naprednih mate
matičara i informatičara, 
mlade timove modelara 
i prometnu grupu, aktiv
nosti Znanost mladima, 
izdavanje školskih listo
va, rad pjevačkog zbora, 
a sufinancira i program 
ekoškole čiji je cilj ugrad
nja odgoja i obrazovanja 
za okoliš u sve segmente 
o d g o j n o  o b r a z o v n o g  
sustava i svakodnevni 
život učenika i djelatni
ka.  izjavila je načelni
ca Općine Viškovo Sanja 
Udović. 

Poklon paketi  
prvašićima

Dugi niz godina Opći
na Viškovo prvašićima 
osi gu rava i sredstva za  
poklonpakete s olovkama, 
bilježnicama, bojicama, ko
lažpapirom, pisankama, 
pernicama, flomasterima 
i ostalim prigodnim pri
borom. Ove je godine za 
prvašiće pripremljen 161 
poklonpaket koji je prva
šiće Osnovne škole Sveti 
Matej Viškovo dočekao na 
školskim klupama prvog 
dana školske godine. 

Nagrađivanje  
naj boljih
Svake godine Općina 
osigurava i sredstva za 
nagrađivanje odličnih 
učenika te učenika gen
eracije. Za nagrađivan
je učenika ove je godine 
osigurano 60 tisuća kuna. 
Što se tiče stipendiranja 
izvrsnih uče  nika i stu
denata, njih je svake go
dine sve više jer Općina 
Viškovo, kao jedna od 
rijetkih jedinica lokalne 
samouprave, ne ograniča
va broj stipendija, nego 
na nju imaju pravo svi 
koji ostvare kriterij iz
vrsnosti. Za tu je namjenu 
osigurano gotovo pola 
milijuna kuna. 

Općina
Viškovo

Prijave za 

sufinanciranje 

nabave radnih 

bilježnica za 

školsku godinu 

2020./2021.  

primaju se od 

1. listopada do 

31. prosinca 

ove 

godine.
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OPĆINA PODRŽALA croWdFUndinG 
kaMPanjU veslačkoG klUBa jadran

Viškovo ima vrhunske 
sportaše u mnogim 

sportovima pa tako i u 
veslanju. Budući da ne
koliko djece iz Viškova 
postiže odlične rezultate u 
Veslačkom klubu Jadran iz 
Rijeke gdje treniraju, Opći
na Viškovo uključila se 
u njihovu crowdfunding 
kampanju kojom su pri ku
p    ljali sredstva za nabavu 
novoga klupskog kombija. 

 Drago mi je da Viško
vo, iako nije na moru, 
ima svoje istaknute pred
stavnike i u veslanju i 
da je taj sport privukao i 
neke koji ne žive na obali. 
Spomenut ću samo Mate

ja Stilina, člana hrvatske 
reprezenta cije, Antonia 
Nimca i Luciju Kristić. 
Upravo zbog či njenice 
da u Veslačkom klubu 
Jadran treniraju i djeca 
iz Viškova, nisam ni tre
nutka dvojila hoće li se 
Općina uključiti u crowd
funding kampanju ko
jom prikupljate sred stva 
za novi klupski kombi. 
Naša Općina oduvijek je 
značajna sredstva ulaga
la u sport i znala je pre
poznati i cije niti vrhun
ske sportske rezultate. 
Prije dvije godine inicirali 
smo osnivanje Zajednice 
sportskih udruga koja 

vodi računa o raspodje
li sredstava osiguranih 
u općinskom proračunu. 
Ove godine to je preko 
milijun kuna čemu treba 
dodati i više od 200 ti
suća kuna koje smo osi

gurali za izvođenje rado
va na uređenju sportske 
dvorane koju koriste naši 
klubovi i udruge.  rekla 
je prilikom posjeta Veslač
kom klubu općinska 
načelnica Sanja Udović. 

O
sim poticanja izvrsno
sti, čime se dodatno 
motiviraju učenici i 

studenti, Općina Viško
vo je svjesna da je nuž
no ulagati i u prostor u 
kojem će se mladi moći 
educirati, informirati, raz
mjenjivati ideje, planirati 
projekte. Da dobra ideja s 
lokalne razine često padne 
na plodno tlo, dokazala 
je i Primorskogoranska 
županija s kojom je Opći
na Viškovo, koja ima više 
od 3 tisuće stanovnika u 
dobi do 18 godina, sklo
pila Ugovor o sufinancira
nju aktivnosti Ureda za 
mlade PGŽ. Ugovor je vri
jedan 90 tisuća kuna čime 
će se adaptirati i opremiti 

objekt bivše škole u Saršo
nima koji će se do kraja 
godine pretvoriti u pros
tor za uspostavu informa
tivnoedukacijskog centra 
za djecu i mlade. U njemu 
će mladima s područja 
Viškova bez naknade biti 
na raspolaganju sve po
trebne informacije o njima 
usmje renima aktivnosti
ma. 
 Ovom prilikom želim 
zahvaliti Primorskogo
ranskoj županiji i posebno 
pročelnici Upravnog odje
la za socijalnu politiku i 
mlade Dragici Marač što 
je podržala naša razmiš
ljanja koja se tiču odnosa 
prema mladima i našeg 
nastojanja da mlade što 

Projektom, koji se provodi u suradnji s Primorsko-goranskom županijom osigurat će se prostor za uspostavu informativno- 
edukacijskog centra za djecu i mlade.

Ured za Mlade U SARŠONIMA

više uključimo u kreiranje 
sadržaja od kojih će upra
vo mladi imati najviše ko
risti. Smatram da upravo 
oni mogu i moraju izvršnu 
vlast usmjeriti prema pla
novima i aktivnostima 
koji se odnose na njih. 
Na sličan način pristupili 
smo prije dvije godine i 
sportu pa smo kroz osni
vanje Zajednice sportskih 
udruga upravo udrugama 
i klubovima koji čine Za
jednicu dali da odlučuju o 
raspodjeli sredstava, sto
ga što oni sami najbolje 
znaju procijeniti i vredno
vati nečiji rad, a posebno 
sportska postignuća. Na
dam se da će i naša mladež 
kreirati kvalitetne projekte 

i aktivnosti u kojima će im 
Općina financijski ili orga
nizacijski pomoći.  kaže 
općinska načelnica Sanja 
Udović. 

Nakon što se prostor  
obnovi i opremi, Savjet 
mladih Općine Viškovo 
provest će anketu o želja
ma i potrebama mladih s 
područja Općine Viškovo. 
Nakon provođenja ankete, 
Savjet će raspraviti pristi
gle prijedloge i razmotri
ti njihovo uvrštavanje u 
budući Lokalni program 
za mlade Općine Viško
vo. Koncept lokalnog 
programa za mlade bit 
će koordiniran s općins
kom administracijom i 
Općinskim vijećem. 

kampanja pokrenuta s ciljem prikupljanja sred stva za novi 
klupski kombi
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P
očetak rujna u Viš
kovu je bio u znaku 
prevencije i zdrav

lja. U sklopu europskog 
projekta „Od prevencije 
do zdravlja“ održan je 
Tjedan zdravlja i akcija 
„Postanite i ostanite ne
pušač“, odnosno niz edu
kativnih i javnozdrav
stvenih akcija. Stručnjaci 
iz Specijalne bolnice Me
dico održali su edukativ
ni seminar Prevencijom 
do zdravih pluća. Na ras
polaganju je tijekom dva 
dana bio i specijalist pul
molog iz Medica kojem 
su se mnogobrojni mje
štani u ta dva dana obra
tili za savjet. Patronažne 
sestre iz Doma zdravlja 
Primorskogoranske žu
panije mjerile su krvni 
tlak, šećer u krvi te indeks 
tjelesne mase, što su tako
đer koristili brojni posje
titelji šatora postavljenog 
ispred Doma hrvatskih 
branitelja. Svi posjetite
lji edukativnih radionica 
ostvarili su i pravo na  
besplatnu spirometriju u 
Medicu. 

Emotivna higijena  
i zdrav život
Posebno zanimljivo i 
pou čno bilo je u srijedu 
na radionici MINDFUL
NESS – NAM (Neuropla
sticity Activation Mode
ling) emotivna higijena i 
zdrav život. Radionicu je 
vodio Igor Mošič, osnivač 
i učitelj NAM tehnologije 
emotivne higijene razvi
jene prema tibetanskoj 
znanosti uma. U teorij
skom dijelu o umu i 
emocijama posjetitelji su 

dobili uvod u ono što se 
popularno zove mind
fulness. U drugom dijelu 
radionice, dobivene spo
znaje povezivale su se sa 
svakodnevnim iskustvi
ma. Uslijedio je i praktič
ni dio s predstavljanjem 
jednostavnih i korisnih 
vježbi za tijelo sa svrhom 
poboljšanja mentalne 
stabilnosti i koncentraci
je. Tada su svi zaintere
sirani naučili i isprobali 
dvije praktične i korisne 
vježbe za tijelo i um koje 
će im zauvijek ostati na 

OD PREVENCIJE do zdravlja
UsPješan Prvi tjedan zdravlja U skloPU eUroPskoG Projekta 

raspolaganju. Na kraju 
je održana i zajednička 
vježba svih polaznika. U 
radionici su sudjelova
le uglavnom pripadnice 
nježnijeg spola različitih 
zanimanja među kojima 
i zaposlenica fakulteta, 
profesorica, odgajatelji
ca u vrtiću. Vrijednost  

Nizom zanimljivih 

edukativnih i 

javnozdravstvenih 

akcija, a uz 

strogo poštivanje 

epidemioloških 

mjera, obilježen je 

tjedan posvećen 

promicanju 

zdravih navika 

i zdravlja te 

povećanju 

znanja i svijesti 

stanovnika o 

važnosti 

prevencije 

bolesti.

Općina
Viškovo

eu projekti
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održane radionice očito
vala se i u tome što su se 
one one povezale među
sobno, kao i s voditeljem 
radionice.

Kreativne radionice
Kreativnost pojedinaca 
razvijala se u organi
zaciji Udruge likovnih 
umjetnika amatera Bra
će Baštijan u kreativnim 
radionicama oslikavanja 
vaza od terakote u koje 
se potom sadilo ljekovi
to bilje poput mente, ka
dulje i lavande. Svakom 
posjetitelju vaza je ostala 
kao trajna uspomena na 
ovu zanimljivu radioni
cu. Održana je i radionica 
crtanja fraktala. 

Sportsko-
rekreativno 
druženje
Posljednji dan prvog 
Tjedna zdravlja bio je re
zerviran za sportskore
kreativno druženje. U 
organizaciji i pod struč
nim vodstvom Društva 
za istraživanje i potporu, 
oko 40 prijavljenih bavilo 
se nordijskim hodanjem 
u Viškovu i okolici te su, 
sudjelujući u ovoj šetnji, 
upoznavali prirodne lje
pote Halubja. Održano 
je i grupno vježbanje u 

organizaciji Ris dance fit
ness Ivone Brnelić kroz 
program Dancebody. 

 Sve je prošlo u najbo
ljem redu, kako smo i 
očekivali. Svi programi 
održani su uz strogo po
štivanje epidemioloških 
mjera Hrvatskog zavo
da za javno zdravstvo 
i nacionalnog Stožera 
civilne zaštite. Sve sudi
onike smo evidentirali, 
osigurali zaštitne maske 
i rukavice te redovito de
zinficirali prostor šatora. 
S obzirom na ograničeni 
broj sudionika i aktual
nu situaciju s koronavi
rusom, zadovoljni smo i 
odazivom na događanja 
koja smo organizirali u 

prvom Tjednu zdrav
lja u sklopu europskog 
projekta Od prevenci
je do zdravlja. Koristim 
priliku zahvaliti svima 
koji su nam se pridružili 
te najaviti nastavak ak
tivnosti koje planiramo 
organizirati na proljeće 
sljedeće godine.  rekla 
je u ime Općine Viškovo 
i projektnog tima vodi
teljica Odsjeka ureda na
čelnika Općine Viškovo 
Irena Gauš. 

Projekt Od prevencije 
do zdravlja prije gotovo 
godinu dana uspješno je 
prijavila Općina Viškovo 
i kao partnera uključila 
rapsku Općinu Lopar. 
Opći cilj projekta je po

većanje znanja i svijesti 
o važnosti promocije 
zdravlja i prevencije bo
lesti na području Općina 
Viškovo i Lopar. Speci
fični cilj projekta je pro
micanje zdravih navika 
i zdravlja i/ili povećanje 
znanja i svijesti stanovni
ka o važnosti prevencije 
bolesti. Za provođenje 
niza projektnih aktivno
sti odobreno je 100po
stotno financiranje, od
nosno 496.914,53 kune 
iz Europskog socijalnog 
fonda u okviru Prioritet
ne osi 2, Investicijskog 
prioriteta 9.iv, Specifič
nog cilja 9.iv.1 Operativ
nog programa „Učinko
viti ljudski potencijali” 
za razdoblje 2014. – 2020.
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PrijeM za 
višestrUke 
doBrovoljne 

darivatelje krvi

Čak devetorica 
dobrovoljnih 

darivatelja krvi 
s područja 

Općine Viškovo 
ove su godine 
dosegli 50, 75 

i 100 darivanja. 
Općina Viškovo 

odužila im se 
zahvalnicom i 

prigodnim  
poklonom.

U    prostorima Doma 
hrvatskih branite
lja održan je prijem za 

devetoricu dobrovoljnih 
darivatelja krvi s područja 
Općine Viškovo koji su ove 
godine dosegli 50, 75 i 100 
darivanja. Zahvalnicom i 
prigodnim poklonom za 50 
dobrovoljnih darivanja krvi 
nagrađeni su Goran Borčić, 
Franjo Šiljeg, Pero Ćorko
vić, Željko Maretić i Dragan 
Vidović. Za 75 darivanja 
nagrađeni su Jasmin Šo
golj i Davor Kegalj, a za 
100 darivanja Robert Klarić 
i Goran Ćuća. Prijemu su 
se odazvali Željko Maretić, 
Jasmin Šogolj i Robert Kla
rić. Darivatelje su pozdra
vili i čestitali im zamjenici 

općinske načelnice Snježana 
Podobnik i Denis Mladenić. 
Zamjenica načelnice, koja je 
i sama dugogodišnja dobro
voljna darivateljica krvi, is
taknula je kako je svatko tko 
jednom daruje krv humanist 
u pravom smislu te riječi. 

 S državne razine trebali bi 
više pažnje posvetiti dobro
voljnim darivateljima krvi 
jer, ako ne bude dobrovol
jnih darivatelja, neće biti ni 
krvi onima kojima će to biti 

potrebno budući da se krv 
ne može proizvesti na um
jetan način. Čestitam vam 
nedavni Svjetski dan dari
vatelja krvi te vam želim 
da ostanete dobrog zdravlja 
i da nastavite biti humani 
kao i do sada.  zaključila 
je Snježana Podobnik. Nje
zin kolega Denis Mladenić, 
također i sam dobrovoljni 
darivatelj krvi, nazočnima je 
čestitao na humanosti koju 
pokazuju i na ovaj način. 

ddk viškovo

uspješne 
akcije 
darivanja krvi

A
ktiv Dobrovolj nih da
rivatelja krvi Općine 
Viškovo i Općine 

Klana svojim se akcija
ma pridružio i prilagodio 
situaciji pandemije koro
navirusa. Krajem ožujka 
dariva nje krvi je premješte
no u pro store kampusa na 
Trsatu, pri čemu su bile po
trebne i propusnice Stožera 
civilne zaštite te je  udaziv 
ovoga puta bio vrlo slab. 

Sljedeća akcija dariva nja 
krvi, održana 27. lipnja 

2020., ponovno je, uz 
poštiva nje svih epidemi
oloških mjera, održana 
u „Staroj školi“ Marče
lji. Akciji su pristupila 44 
darivatelja krvi, a 43 su 
dala krv. Na ovoj su ak
ciji pristupila 3 nova čla
na, koji su po prvi puta 
darovali krv.

Jesensko darivanje krvi 
održano je 26. rujna, ta
kođer u Marčeljima. Ova 
je akcija pokazala najbo

lji odaziv. Darivanju krvi 
pristupilo je 69 darivate
lja, što je ponovno po
tvrdilo nesebičnost i hu
manost brojnih članova 
Aktiva DDK Viškovo i 
Klana. 

I ove godine Općina 
Viškovo osigu rala je 
novčanu potporu radu 
Aktivu darivatelja, što je 
dodatni poticaj i potvrda 
vrednovanja rada ove hu
manitarne organizacije. 

Općina
Viškovo
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odrŽana izBorna skUPština TURISTIČKE ZAJEDNICE OPĆINE VIŠKOVO
na skupštini su izabrani i imenovani novi članovi skupštine i turističkog vijeća, izabrana radna tijela, usvojen Poslovnik o radu 
skupštine te informacije o novom statutu turističke zajednice općine viškovo, Programu rada i financijskom planu.

T
ijekom rujna Turistič
ka zajednica općine 
Viškovo pristupila je 

usklađenju svojih akata 
i ustrojstva sukladno no
vom Zakonu o turističkim 
zajednicama i promica nju 
hrvatskog turizma (NN 
52/19). Uz objavu novog 
Statuta Turističke zajednice 
općine Viškovo, izabrani su 
i imenovani novi članovi 
Skup štine i Turističkog vi
jeća. 
Dana 28. rujna 2020. u 
Domu hrvatskih brani
telja s početkom u 11 sati 
pod predsjedanjem načel
nice Općine Viškovo Sanje 
Udović održana je Izborna 
Skupština Turističke zajed
nice općine Viškovo (IV. 
saziv). 

Sukladno Statutu Turis
tičke zajednice, Skupština 
TZ Viškovo ima 10 članova 
koje čine predstavnici trgov
ačke djelatnosti, ugostitelj
ske djelatnosti, djelatnosti 
pružanja usluga smještaja u 
domaćinstvu i ostalih djelat

nosti neposredno povezanih 
s turizmom. Stoga, za čla
nove Skupštine TZ Viškovo 
imenovani su: Sanja Udović, 
predsjednica Turističke za
jednice općine Viškovo i 
Skupštine Turističke zajed
nice općine Viškovo, Ivan 
Blašković, Frigove d.o.o.,  
Jasminka Čulina, Drin
komatic d.o.o., Elvis Magaš, 
Profi baucentar d.o.o.,  
Mla den Bezjak, Restoran 
Mladenka, Marinko Host, 
Šmrika d.o.o., Antonio 
Samaržija, pru žatelj ugos
titeljskih usluga smještaja u 
domaćinstvu,  Vladimir Mi
holjević, Top Sport Events 
d.o.o., Jadranka Palčić, Elan 
d.o.o

Na sjednici su izabrani i 
imenovani članovi Turis
tičkog vijeća u sljedećem 
sastavu: Sanja Udović, pred
s jednica Turističke zajednice 
općine Viškovo i Turisti 
čkog vijeća Turističke zajed
nice općine Viškovo, Damir 
Grohovac, Grohovacvo
lan d.o.o., Radovan Brnelić, 

Camino tours j.d.o.o., Doris 
Brusić, Inter tinny grafic 
Obrt za intelektualne usluge, 
Anđelina Macan Todoro vić, 
ANGELICA j.d.o.o., Rajko 
Matejčić, pružatelj ugos
titeljskih usluga smještaja u 
domaćinstvu,  Ružica Kar
mel, pružatelj ugostiteljskih 
usluga smje štaja u domaćin
stvu, Zlata Bezjak, Ugostitel
jski obrt Sunce, Jasminka 
Čulina, Drinkomatic d.o.o., 

Novoizabrana Skupština  
imenovala je Anđelinu Ma
can Todorović za predstavni
ka TZ Viškovo u Skupštini 
Turističke zajednice Primor
skogoranske županije. Ta
kođer, prema predloženom 
dnevnom re du, članovi 

Skupštine izabrali su rad
na tijela, usvojili Poslovnik 
o radu Skupštine te infor
macije o novom Statutu 
Turističke zajednice općine 
Viškovo, Programu rada i 
financijskom planu za 2020. 
godinu te o 1. Izmjenama 
i dopunama Financij skog 
plana i programa rada za 
2020. godinu.

Predsjednica Turističke za
jednice općine Viškovo te 
direktorica Turističke zajed
nice općine Viškovo pože
lile su dobrodošlicu novim 
članovima Skupštine i Turi
stičkog vijeća te izrazile uv
jerenje o uspješnoj suradnji 
u narednom mandatnom 
razdoblju. 

Riječki prsten je jedinst
vena turistička regija, 

bogata prirodnim, po
vijesnim i kulturnim raz
nolikostima isprepletena 
s urbanom i dinamičnom 
svakodnevnicom.  Upravo 
zato od izuzetne važnosti 
je daljnja promocija, raz
voj i una prjeđenje turis
tičkih proizvoda Riječkog 
prstena kako bi se uspješno 
pozicionirali na zahtjev
nom turističkom tržištu. 
Ovo projektno udruživan
je je smisleno udruživa

nje destinacija koje zajed
ničkim djelova njem mogu 
postići daleko bolje turis
tičke rezultate, zajedničkim 
kvalitetnijim  brendiranjem 
bolje se pozicionirati na 
tržištu te kreirati i razvijati 
nove turističke proizvode. 

Kuća halubajskega 
zvončara – spoj 
tradicije, baštine i 
gastronomije
Mi u Viškovu do kraja 
2022. godine trebali bismo 

imati moderan Centar za 
posjetitelje i Kuću halubaj
skega zvončara – mjesto na 
kojem ćemo spojiti tradici
ju, baštinu, gastronomiju, 
turizam, edukaciju, mjes
to na kojem će Halubajski 
zvončari, čiji je godišnji 
ophod već 10 godina na 
listi nematerijalne kulturne 
baštine čovječanstva, na 
upečatljiv način interpre
tirati baštinu zvončarst
va. Kulturna baština je 
izuzetno vrijedan resurs, 
a tradicija zvončarstva 

ima nesumnjivo velik po
tencijal da nastane široko 
prepoznat kulturnoturis
tički proizvod atraktivan 
na širem nacionalnom i 
 svjetskom nivou. 

SPORAZUM O UDRUŽIVANJU LOKALNIH TURISTIČKIH ZAJEDNICA RIJEČKOG PRSTENA
Projektnim udruživanjem do boljih turističkih rezultata, boljeg pozicioniranja na tržištu i  
razvoja novih turističkih proizvoda.
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Kud plovi 

ovaj brod, 

Ništa nova, 

Cabaret, Con 

te partiro… 

samo su neke 

od skladbi 

izvedene 

u ugodnoj 

srpanjskoj 

večeri.

Turistička  
zajednica

Općine Viškovo

LJETNI PLJUSAK – UZ EVERGREENE  
RADOJKE ŠVERKO
nastup legendarne glazbenice popraćen gromoglasnim aplauzima

P
red mnogobroj nom 
publikom, u opuštenoj 
i prijatelj skoj atmo

sferi, ispred crkve sv. 
Mateja koncert je održa
la glazbena umjetnica 
Radoj ka Šverko uz prat
nju profesora Vladimi
ra Babina.  U subotu 4. 
srpnja središtem Viško

va odjekivali su bezvre
menski hitovi, ne samo 
iz njezinog bogatog opu
sa, nego i broj ne poznate  
svjetske uspješnice. 

Kud plovi ovaj brod, Ništa 
nova, Cabaret, Con te par-
tiro… samo su neke od  
skladbi izvedene u ugod

noj srpanjskoj večeri. 
Publici se predstavio i 
mladi talentirani glazbe
nik David Danijel izved
bom Meni je ljubav sve na 
svijetu bila. Emotivna gla
zbena večer popraćena 
gromoglasnim aplauzima 
zasigurno će svima ostati 
u lijepom sjećanju. 
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U  svibnju raspisan je i 
oglašen Natječaj za naj

ljepše uređenu okućnicu i 
balkon na području Općine 
Viškovo na Facebook i 
webstranicama Turističke 
zajednice Općine Viškovo, 
Novom listu i u Glasniku 
Općine Viškovo. 

Za svaku kategoriju 
određene su tri nagrade, 
odnosno poklon bon:

 za prvo mjesto 1.000,00 
kuna 

 za drugo mjesto  700,00  
kuna

 za treće mjesto   400,00  
kuna

Natječaj je trajao do 4. 
svibnja 2020. godine, no 
s obzirom na okolnosti 
uzrokovane pandemijom 
COVID19, Natječaj je pro
dužen do 25. svibnja 2020. 
godine i u tom vremenu se 
prijavilo 14 sudionika.

Nakon obilaska i ocjenji
vanja utvrđeni su pobjed
nici kako slijedi: 

Najljepše uređene 
okućnice 
1. mjesto: Željka Bjedov

dodijeljene naGrade ZA NAJLJEPŠE UREĐENU OKUĆNICU I 
BALKON NA PODRUČJU OPĆINE VIŠKOVO

2. mjesto: Mirjana Saršon

3. mjesto: Đurđica Kuša
ković

Najljepše uređen 
balkon: 
1. mjesto: Doris Ožanić

2. mjesto: Marina Ostojić

3. mjesto: Saša Stojanović

Svečano dodjeljivanje na
grada održalo se 21. ruj
na, na Dan zaštitnika 
župe i općine Viškovo, sv. 
Mateja u Domu hrvatskih 
branitelja. U ugodnom 
raspoloženju, ljubitelji
ma i kreatorima vlastite 
krajobrazne arhitekture, 
priznanja, poklonbono
ve i cvijeće, u skladu sa 
svim propisanim epidemi
ološkim mjerama, uruči
li su zamjenici općinske 
načelnice Snježana Podob
nik i Denis Mladenić.
Bila je to i prigoda svim 
mještanima zaželjeti sretan 
blagdan zaštitnika župe i 
općine.

Ovim putem još jednom 
zahvaljujemo svima na 
su djelovanju i trudu, a 
vrijednim pobjednicama 

čestitke na osvojenim na
gradama. Svima želimo da 
i dalje marljivo i kreativno 
osmišljavaju i uređuju svo
je okućnice te na taj način 
pridonose ljepšem Viško vu. 

Sve ostale mještane i 
mještanke, koji se trude oko 
uređivanja vlastitih okućni
ca i balkona, pozivamo na 
uključenje i sudjelovanje 
sljedeće godine. 

na dan sv. Mateja zaštitnika ŽUPe i oPćine viškovo 

titula najljepše uređene ove godine pripala je okućnici Željke 
Bjedov, a najljepše uređenim proglašen je balkon doris ožanić
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Župa
svetoga 
Mateja

Pastoralnim 

planom 

sustavno su 

predstavljene 

raznolike župne 

aktivnosti, 

utvrđeni 

rasporedi 

slavljenja 

svetih misa i 

sakramenata,  

te izdvojeni 

važniji blagdani 

i vjerska 

događanja.

Nova 

pastoralna 

godina prilika je 

za novi početak 

jer svaka kriza 

predstavlja i 

priliku na putu 

rasta osobe 

kao pojedinca 

i člana župne 

zajednice. 

2020. – 2021.: Godina ŽUPniH PastoralniH i ekonoMskiH vijeća U riječkoj nadBiskUPiji

zajedno obnovimo život naših župa

P
astoralni plan je plod 
nastojanja da se razno
like župne aktivnosti 

kvalitetno organiziraju, po
vežu i sustavno predstave 
župnoj zajednici. U godini 
obilježenoj uvjetima pan
demije koronavirusa i zaštit
nih mjera polazna osnova 
Pastoralnog plana je jača nje 
vjere, snage i odlučnosti, 
da se obratimo i svoj ži vot 
uredi mo što je moguće bolje 
po Božjoj vo lji. 

Novu pastoralnu godinu ri
ječki nadbiskup mons. Ivan 
Devčić posvetio je obnovi 
života i djelovanja župnih 
zajednica kao onih u koji
ma se uistinu živi i svjedoči 
zajedništvo Crkve. A srce 
svake župne zajednice, uz 
župnika, su župna pasto
ralna i ekonom ska vijeća. 
Cilj je da svojim vjerničkim 
i pastoralnim angažmanom 
članovi ovih tijela ojačaju 
župno zajedništvo i ohrabre 

u vjeri ostale župljane. Poziv 
je upućen i svim župnim 
pa storalnim suradnicima 
da svoje djelovanje u župa
ma uzdignu na višu razinu 
kvalitete i odgovornosti..

 Pandemija koronavirusa cijeli 
je svijet, pa tako i Crkvu, pri-
morala na organiziranje živo-
ta i djelova nja kakvo do sada 
nismo poznavali. Osvijestila je 
našu krhkost i malenost, jed-
nom riječju, izazvala krizu na 
svim područjima našeg osob-

nog i društvenog života. Nova 
pastoralna godina ujedno je i 
prilika za novi početak jer sva-
ka kriza predstavlja i priliku 
na putu rasta osobe kao pojed-
inca i člana župne zajednice. 
Ona izvlači iz čovjeka njegove 
skrivene potencijale koji mu 
pomažu svladati izazove na 
životnom putu, što je ujedno 
i polazna točka Pastoralnog 
plana i programa Župe 2020.-
2021. –  napomi nje župnik 
Ivan Nikolić

Dragi župljani! 

U Lukinom evanđelju čitamo: „Evo javljam 
vam blagovijest, veliku radost za sav narod: 
danas vam se rodio Spasitelj, Krist, Gospo-
din“. (Lk 2,9) 

Stoljećima je izraelski narod očekivao Mesiju. 
Rođenjem Isusa Krista ispunjene su nade to-
likih pokoljenja. Započelo je novo razdoblje 
čovječanstva, na Zemlji je zasjalo novo svjetlo 
koje je svijetom prosulo toplinu, radost i mir. 

Isusovo rođenje svjedoči nam da nas Bog ljubi, 
a ta spoznaja u naš život unosi sigurnost i mir. 
Božić nam otkriva pravo Božje lice. Upozna-
jemo ga u malom Djetetu koje leži u jaslama. 
Bog koji je savršena ljubav i dobrota želi našu 
istinsku sreću i naše spasenje. Zato je ušao u 
našu povijest, postao čovjek, naš brat, uzeo 
našu ljudsku narav, da nas učini dionicima 
svoje božanske naravi, da nam dade život koji 
posjeduje, sreću koju ima, svoje božanstvo i 
slavu. 

Božić nam sa sobom donosi svu nebesku ra-
dost koja je zapljusnula Zemlju: sreća Neba 
prelijeva se u srca ljudi, svjetlo neba raspršuje 
noć na Zemlji. 

Kada čestitamo jedni drugima „Sretan Božić“ 
, želimo dolazak Boga među nas ljude. Ako 
dolazi Bog, dolazi mir, jer mir je Božji dar. 
Zato žarko molimo Boga da podari mir našem 
vremenu koje je ispunjeno tolikim nemiri-
ma i nesigurnostima, a posebno u ovoj krizi 
pandamije koronovirusa. Upravo želimo kroz 
ovogodišnji blagoslov obitelji i susret s Vama 
moliti Božji blagoslov koji nam je potreban 
sada u ovoj „novo normalnoj” situaciji više 
nego ikad. 

Dragi župljani! 

Želimo da vas Gospodin prati svojim blagoslo-
vom tijekom 2021. godine. 

Vaši svećenici: 
Mons. Ivan Nikolić, župnik 

vlč. Mateo Šutić, župni vikar

Božićna čestitka
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PROGRAM ZA BOŽIĆNE BLAGDANE 2020. 
Četvrtak, 24. 12. '20 
Badnjak 
(zadnja zornica u 6.30 sati)

Polnoćka za djecu u 21.00 sat 
Božićni program - uvod u polnoćku - započinje u 20.30 sati u 
izvođenju dječjeg zbora “Nebeske iskrice” 
Polnoćka za sve vjernike u 24 sata (u pola noći) 

Petak, 25. 12. '20 - BOŽIĆ Mise u 7.00, 8.00, 10.00, 11.30 i 18.00 sati 

Subota, 26. 12. '20  SVETI STJEPAN Mise u 8.00, 10.00, i 18.00 sati 

Nedjelja, 27. 12. '20   
SVETA OBITELJ I SVETI IVAN 

Mise u 8.00, 10.00, 11.30 i 18.00 sati 

28., 29. i 30. 12. '20 
POČetaK BLaGOsLOVa OBiteLJi 

Misa će biti samo u 7.30 sati 

Četvrtak, 31. 12. '20  
SILVESTROVO 

Mise u 7.30 i 18.00 sati 
u 18 sati svečana misa zahvalnica za proteklu godinu

Petak, 1. 1. ' 21. - NOVa GODiNa Mise u 10.00 i 18.00 sati

vlč. Mateo šUtić  
novi ŽUPni vikar  
Odlukom nadbiskupa 
mons. dr. Ivana Devčića 
vlč. Domagoj Duvnjak koji 
je vršio službu župnog vi
kara u župi svetoga Mate
ja, imenovan je župnim 
upraviteljem župa sv. Bar
tola ap. Cernik, sv. Franje 
Kukuljanovo i Srca Isusova 
Škrljevo. Na njegovo mjesto 
dolazi vlč. Mateo Šutić.

MateO ŠutIć rođen je 
1988. godine u Rijeci, gdje 
se i školovao. Nakon za
vršene srednje škole upi
suje studij veleučilišta u 

U vreMenU došašća 
slaviMo Mise zornice 
svakoG dana (osiM nedjelje) 
U 6.30 sati 

započinju u ponedjeljak, 
30. 11. 2020. i traju do 24. 
12. 2020.

BoŽićna isPovijed  
za svU školskU djecU 

Subota, 12. 12. 2020. od 
9.30 do 11.00 sati (IV., V., 
VI., VII. i VIII. razred) 

za odrasle i sve vjernike: 

Svaki dan u vrijeme 
došašća za vrijeme misa 
zornica u 6.30 sati i pri
je večernje mise u 18.00 
sati. Nedjeljom za vrijeme 
svake svete mise. 
Bolesnici koji žele ispovi
jed, a nisu u mogućnosti 
doći u crkvu za blagdane 
neka se jave na telefon 
051 256 862 pa ćemo ih 
posjetiti u kući.

Rijeci, smjer poslovne in
formatike.

Već nakon prve godine  
osjetio je kako ga takav  
život ne ispunjava i  
usre ćuje. Napustivši studij, 
nekoliko godina radi kao 
samozaposleni grafički 

PONeDJeLJaK, 28. 12. 2020.
1. svećenik: stuPaRi
2. svećenik: tRaMPOV BReG
3. svećenik: BeZJaKi
4. svećenik: LuČiNiĆi
5. svećenik: tRtNi
6. svećenik: MaRiNiĆi DRa-
Ga, MuČiĆi
UTORAK, 29. 12. 2020.
1. svećenik: MaRiNiĆi
2. svećenik: MaRiNiĆi
3. svećenik: MaRiNiĆi
4. svećenik: ViŠKOVO
5. svećenik: ViŠKOVO
6. svećenik: ViŠKOVO

SRIJEDA, 30. 12. 2020.
1. svećenik: ŠiROLi, BRNasi
2. svećenik: JuRaŠi, RONJGi
3. svećenik: ZORZiĆi

4. svećenik: PeŠĆiĆiĆi, DONJi 
JuGi
5. svećenik: KuLiĆi, VaLJaNi
6. svećenik: DOViČiĆi, 
BeNaŠi
PONEDJELJAK, 04. 01. 2021.
1. svećenik: GORNJi sROKi
2. svećenik: GORNJi sROKi
3. svećenik: GORNJi sROKi
4. svećenik: GORNJi sROKi, 
MaVRi
5. svećenik: MaVRi
6. svećenik: DONJi sROKi, 
GLOBiĆi
UTORAK, 05. 01. 2021.
1. svećenik: MLaDeNiĆi
2. svećenik: MLaDeNiĆi
3. svećenik: POGLeD, BiŠKuPi
4. svećenik: MaRČeLJi
5. svećenik: MaRČeLJi, 
VRŠaK, MeLiŠĆa

6. svećenik: LuČiNiĆi, iLOVCa

ČETVRTAK, 07. 01. 2021.
1. svećenik: VOZiŠĆe
2. svećenik: FuRiĆeVO, KaPiti
3. svećenik: VRtaČe
4. svećenik: GORNJi JuGi
5. svećenik: GORNJi JuGi
6. svećenik: GORNJi JuGi, 
sKVaŽiĆi
PETAK, 08. 01. 2021.
1. svećenik: saRŠONi
2. svećenik: ŠteFaNi, 
MaRiĆeVa DRaGa
3. svećenik: PetRCi
4. svećenik: stRaŽa
5. svećenik: BuJKi, BRtuNi
6. svećenik: KOsi
SUBOTA, 09. 01. 2021.
1. svećenik: KLiĆi, GaRiĆi

2. svećenik: BLaŽiĆi, 
BeNČaNi
3. svećenik: FeReNCi
4. svećenik: Naknadni  
                      blagoslov
5. svećenik: Naknadni  
                      blagoslov
6. svećenik: Naknadni  
                      blagoslovi
PETAK, 11. 01. 2021.
1. svećenik: Naknadni  
                      blagoslov
2. svećenik: Naknadni  
                     blagoslov

Ukoliko netko ostane bez 
božićnog blagoslova obitelji, 
neka se javi radi dogovora na 
telefon ili poslije Svete mise 
pa ćemo naknadno blagoslo-
viti.

BLAGOSLOV OBITELJI 2020. – 2021.

i web dizajner. Godine 
2013. upisuje Filozofsko
teološ ki fakultet. U želji da 
što kvalitetnije razradi di 
plomsku temu i pripremi 
se za pastoralnu službu, 
godinu dana provodi u 
pastoralnom djelovanju 
na župi BDM Karmelske, 
Donja Drenova.

Zaređen je za đakona 10. 
svibnja 2020. u crkvi Uzne
senja BDM u Rijeci. Službu 
đakonata u župi sv. Mateja 
preuzima 12. 7. 2020. Nakon 
svećeničkog ređenja, 18. 10. 
2020. u katedrali sv. Vida 
nastavlja službu župnog vi
kara u župi sv. Mateja.
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N
akon teškog, ali  
uspješnog završetka 
školske 2019./2020. 

godine, svi smo se nadali 
kako će nova školska go
dina donijeti manje briga 
i strahova. No, nažalost, 
prevarili smo se. Virus 
SARSCoV2 ne posustaje 
te nam idalje radi proble
me.

Nastava uživo  
i online
Školska 2020./2021. go
dina počela je prema pla
nu 7. rujna 2020. godine. 
Kako bismo izbjegli mi
ješanje skupina te osigu
rali što manji  broj učenika 
koji istovremeno boravi 
u školi, organizirali smo 
nastavu na način da su 
učenici nižih razreda uvi
jek na nastavi uživo u 
školi, dok se učenici viših 
razreda izmjenjuju na nas
tavi uživo i online nastavi. 
Također su svi ostali obli
ci rada s učenicima, osim 
redovne nastave, organi

OŠ „SVETI MATEJ“ U UvjetiMa PandeMije 
covid-a 19

zirani online. Učenicima 
je ograničeno kretanje po 
školi uz obavezno nošenje 
zaštitnih maski. Također 
je ograničen ulazak u ško
lu svima osim djelatnika 
škole. Naravno da nam je 
ovakav način rada i živo
ta čudan i neprirodan, ali 
nužna je odgovornost svih 
kako bismo sačuvali svoje i 
tuđe zdravlje.

Ovogodišnji prvašići su 
zbog istih razloga bili 
uskraćeni za priredbu i 
zabavni dio prvog dana 
nastave. Uobičajeno su taj 
dio za njih pripremali i 
izvodili učenici 2. razreda 
kako bi im pokazali što su 
sve naučili tijekom prve 
godine školovanja. No, 
ove godine, iz sigurnosnih  
raz loga, to nije bilo mo
guće.  Unatoč tomu, 7. ruj
na bio je prekrasan, sunčan 
dan te smo prijem naših 
novih učenika organizira
li na školskom dvorištu, 
u sjeni prekrasnih staba
la kestena. Prvašiće su u 

OŠ Sveti  
Matej

školskim klupama dočeka
li tradicionalni poklonpa
keti koje ima daruje Opći
na Viškovo.

U našu školu, u 1. razred 
krenulo je 109 prvašića,  
raspoređenih u 5 razrednih 
odjela. Nadamo se i želimo 
im da se osjećaju lijepo i 
sigurno te da steknu nova 
znanja i puno prijatelja te 
razviju svoje interese.

U cijelosti našu školu 
pohađa 913 učenika ra
spoređenih u 20 razrednih 
odjela. Taj podatak i dalje 
nas čini najvećom školom 
u Primorskogoranskoj  
žu paniji. 

Idemo dalje u nadi i vjeri 
da ćemo uspješno završi
ti i ovu školsku godinu, 
u školskim klupama, jer 
ipak je, uz nastavu u školi, 
veselje i društvo vršnjaka 
ono što čini djetinjstvo i 
odrastanje sretnim, a ža
mor dječjih glasova ono 
što školu čini školom.

Pedagoginja
Jasna Pipinić, prof.

Osnovna škola u 

Viškovu najveća je 

po broju učenika 

u Primorsko – 

goranskoj županiji. 

U školskoj godini 

2020./21. školu 

pohađa 913 

učenika, od čega 

109 prvašića 

raspoređenih u 5 

razrednih odjela. 

U skladu s 

epidemiološkim 

mjerama za 

učenike nižih 

razreda nastava je 

organizirana uživo, 

u školi, dok učenici 

viših razreda 

izmjenjuju nastavu 

uživo i online. 

Svi ostali oblici 

rada s učenicima 

organizirani su 

online.
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Noć knjige 2020. u školskoj knjižnici u doba korone…
Manifestacija je obilježena izradom straničnika (bookmarkera), postava izložbe ipak čeka neka bolja vremena.

O
d kada se zločesti 
COVID19 ušuljao u 
naše živote i natjerao 

nas prihvatiti „novo nor
malno“, svima nam je po
prilično pao mrak na oči! 
Međutim, vesele knjigo
ljupce iz OŠ „Sveti Matej“ 
niti to nije spriječilo da na 
novi način obilježe Noć 
knjige 2020. 

U virtualnom 
svijetu
Noć knjige je manifestaci
ja koja se tradicionalno 
održava povodom obilje
žavanja Svjetskog dana 
knjige i autorskih prava 
i Dana hrvatske knji ge. 
Tema ovogodišnje mani
festacije, „Knjige koje su 
mijenjale svijet“, trebala 
je sve knjigoljupce potak
nuti na razmišljanje o 
pro mjenama. U međuvre
menu su se zaista dogo
dile velike promjene jer 
je bezobrazni koronavi
rus naš dosadašnji život 
prevrnuo naopačke. Zbog 
toga se tradicionalno ve
selo obilježavanje Mati

neje Noći knjige u našoj 
lijepoj školskoj knjižnici 
prelilo u virtualni svijet. 
Odlučili smo, virusu 
usprkos, slaviti čitanje 
do mile volje i ovu lijepu 
manifestaciju obilježiti  
iz   radom straničnika 
(book markera). Osnovna 
ideja je bila da učenici 
kroz bookmarkere izraze 
razmišljanja i osjećaje 
vezane uz ovo čudno doba 
u kojem smo zaglavili. 
Pomoć roditelja, braće, 
sestara, nona i nonića 
bila je dobrodošla jer je 
u dobrom društvu sve 
lakše i zabavnije. Učenici 
Posebnog razrednog 
odjela naše škole zajedno 
s učenicima drugih i 
trećih razreda, njihovim 
učiteljicama i školskom 
knjižničarkom, izradili 
su hrpu zanimljivih 
straničnika. Plan je bio 
da u školskoj 2020./2021. 
godini, u Mjesecu hr
vatske knjige, u školskoj 
knjižnici postavimo izlož
bu straničnika, kako bi 
svi zainteresirani mogli 

vidjeti koliko su naši klin
ci maštoviti i kreativni, a 
oni pravi gutači knjiga 
dobili bi i primjerak na 
dar.  ALI (!) virus je i dalje 
tu, školska knjižnica i da
lje radi „drugačije“, nema 
svakodnevnih druženja 
uz knjigu, čitanje, zabavu 
i smijeh, koji su oduvijek 
naš zaštitni znak… 

Zbog toga smo sve ove 
lijepe straničnike po
spremili u veselu kuti
ju koja sada u školskoj 
knjižnici vrijedno čuva 
naše kreativne uratke, 

dokument jednog čud
nog razdoblja u koje smo 
bačeni mimo svoje volje. 
Do trenutka kada se vrati
mo „na staro“ i knjižnica 
ponovno postane središte 
društvenih i kulturnih 
događanja (središte živo
ta škole), držat ćemo se 
savjeta patuljka Čituljka, 
ovogo dišnjeg zaštitnog 
lica manifestacije, koji 
nam lijepo poručuje 

„S KNJIGOM NISI 
IZOLIRAN!“

Jasminka Bertović, prof. 
školska knjižničarka
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antonio kinke – Učenik Generacije oš „sveti Matej“ školske Godine 2019./2020.

Poseban izazov – državna 
natjecanja

U
čenikom generacije 
školske 2019./2020. go
dine OŠ „Sveti Matej“ 

proglašen je Antonio Kin
ke, učenik 8. d razreda.

 Konkurencija je bila 
stvar no jaka tako da sam 
ponosan što su me izabra
li i što mi je pripala tak
va čast. Bili smo složan 
razred i uz našu razredni
cu, profesoricu engleskog 
Ivu Troskot, podrška jedni 
drugima. Nažalost, prošla 
školska godina odvijala se 
u sasvim novim okolno
stima, kada je sve jedno
stavno – stalo. 

Odličan uspjeh 
i sudjelovanje u 
izvannastavnim 
aktivnostima
Uz odličan uspjeh Anto
nio je tijekom školovanja 
sudjelovao u raznim izvan
nastavnim aktivnostima: 
od sportskih do tehničara, 
geografa, hrvatskog jezi
ka... Uspjesi, posti gnuti na 
državnim i županijskim 
natjecanjima, potvrda su 
njegove višestruke talen

tiranosti: nagrade je os
vajao na natjacanjima iz  
hrvatskog – na književnom 
i čakavskom jeziku, pri 
čemu su mu uglazbljene i 
dvije pjesme za Hrvatski 
dječji festival. Najuspješni
je rezultate postigao je na 
natjecanjima iz tehničke 
kulture: 2018. godine os
vojio je 1. mjesto u školi, 1. 
na županijskom natjecanju 
i 10. mjesto na državnom 
natjecanju. U 7. razredu 
na županijskom je na
tjecanju zauzeo 2. mjesto, a 
sljedeće godine, u  8. razre
du, na županijskom natje

canju osvaja prvo mjesto. 
Nažalost, u godini u kojoj 
kao da je sve stalo i priželj
kivano državno na tjecanje 
odgođeno je zbog korone. 
A upravo prvo držav
no prvenstvo na kojem je 
sudjelovao u 6. razredu  
osnovne škole u Poreču, 
ostalo mu je u najdražoj us
pomeni.

Kao posebno dragu 
aktiv nost Antonio ističe 
streličarstvo. Ljubav prema 
ovoj vrsti sporta razvio je od 
malih nogu uz svog nonota 
te je već sedam godina član 
kluba 3d Croatia Prezid.

Na naše pitanje kako je 
uspijevao uskla diti sve  
aktivnosti s redovnim škol
skim obavezama, Antonio 
skromno odgovara:  Dosta 
sam slušao u školi pa ni
sam morao puno učiti kod 
kuće.

Planovi za budućnost?

 Upisao sam se u Elek
trotehničku školu u Rijeci. 
Želja mi je raditi u indus
triji, području tehnike pri 
čemu me posebno zanima 
autoelektrika. 

OŠ
Sveti  

Matej

Izvrstan uspjeh 

tijekom svih 

osam godina 

školovanja 

veliko je 

postignuće, 

a proglašenje 

učenikom 

generacije 

dodatna je 

nagrada i 

priznanje  

za uloženi  

trud.
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HalUBajski zvončari

Dječjoj bolnici Kantrida uručena vrijedna donacija
sredstvima prikupljenim na 
prvoj humanitarnoj izložbi 
Udruga Halubajski zvončari 
kupila je holter za 24-satno 
mjerenje tlaka i digitalnu 
vagu te određenu količinu po-
trošnog materijala.

D
ječjoj bolnici Kantrida 
krajem kolovoza uruče
na je vrijedna donacija 

Halubajskih zvončara, za 
koju su sredstva osigurali 
humanitarnom izložbom 
fotografija tijekom ovo
godišnjih karnevalskih 
događanja. U tri mjeseca, 
koliko je izložba trajala, 
prikupljen je iznos od 27 
tisuća kuna. U želji da 
pomognu liječnicima koji 
skrbe o najmlađim pacijen
tima u dogovoru s riječkim 
KBCom prikupljeni iznos 
utrošili su za nabavku 
holtera uz mjerenje tlaka 
s oscilometrijskom met
odom mjerenja, digitalnu 
vagu te određenu količinu 
sitnog potrošnog materija
la. Na humani gest Halu
bajskih zvončara, koji već 
drugu godinu doniraju 
Dječju bolnicu Kantrida 
osoblje bolnice podsjećat 
će i darovane fotografije, 
koje će krasiti zidove bol
nice, a u želji da malim 
pacijentima barem malo 
skrate i olakšaju bora
vak na bolničkom odjelu 
ovom prigodom darovali 

su puzzle i slikovnice.

Vrijednu donaciju predstoj
nici Klinike za pedijatriju u 
Kliničkom bolničkom cen
tru Rijeka, prof. dr. Jele
ni Roganović. uručili su 
predsjednik Damir Host 
i dopredsjednik Kristijan 
Frlan. 

Moramo naglasiti da je 
prva humanitarna izložba 
fotografija  autora Alek
sandre Jurdane, Borisa i 
Vladimira Sušnja te Arse
na Miletića nadmašila sva 
očekivanja, a organizatori 
ove humanitarne izložbe 
i ovom su prigodom zah
valili prvenstveno fotogra

fo to grafima, ali i svima  
onima koji su pridonijeli us
pjehu humanitarne akcije. 

Održana prva  
on-line skupština
Početkom rujna Udruga je 
održala izbornu godišn
ju skupštinu, koja je zbog 
pandemije koronavirusa 
morala biti održana on
line putem. 

 U sastavu predsjedništva, 
radnih tijela i rukovodst
va Udruge promjena nije 
bilo – naglasio je predsjed
nik Damir Host, koji ovu 
funkciju obnaša u drugom 
mandatu, ističući da mu je 
posebna želja uključiti u 
rad rukovodstva što veći 
broj mladih članova društ
va, koji kreativnim ideja
ma mogu unaprijediti rad 
Udruge.

Iako je godina koja je na 
izmaku, gotovo blokirala 
aktivnosti velikog broja 
udruga i društava, Halu
bajski zvončari ipak su us
pjeli realizirati gostovanje 
u Đakovu. 

Mađutim, neizvjesno je 
hoće li se moći održati 
tradicionalna ophodnja, ali 
pripreme za svima znanu 

zvončarsku tombolu su u 
tijeku. Prikupljena sred
stva i sljedeće godine pla
niraju namijeniti u dobrot
vorne svrhe. 

 Velika smo udruga, dio 
smo zajednice u kojoj živi
mo i radimo pa mislimo 
da se i mi, na neki način 
moramo odužiti zajednici, 
kao i ljudima koji nas godi
nama prate i podržavaju.

Planova ima puno, a 
jedan od njih je i projekt 
kojim će se ovjekovječiti 
priče najstarijih zvončara, 
snimiti njihova sjećanja i 
dogodovštine jer, iako se 
tradicija čuva i živi, ipak 
se puno toga promijeni
lo. Najslikovitiji primjer je 
policijska pratnja, koja je 
posljednjih godina posta
la pravilo, naime, veliki 
problem zvončarima pred
stavlja sve gušći promet, 
zbog čega se ophodnja 
mora organizirati uz prat
nju i potporu policije, pri 
čemu treba istaknuti i vrlo 
dobru suradnju s DVD
om Halubjan. – napominje 
predsjednik Host. 
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Ustanova
Ivan Matetić 

Ronjgov

Veliki uspjeh 

koncerta 

posvećenog 

velikanu istarsko-

primorskog 

melosa, čije se 

skladbe svrstavaju 

među najvažnija 

djela zborske 

a cappella 

literature.

M
atetićeve obljetnice 
140. godina rođenja 
i 60. obljetnica smr

ti obilježene su velikim 
koncertom na Trgu ri
ječke rezolucije, i to u dvi
je večeri, 26. i 27. lipnja u 
Rijeci. Koncert, održan u 
organizaciji HNK Ivana pl. 
Zajca u suradnji s Ustano
vom Ivan Matetić Ronjgov 
i kao dio projekta EPK  Ri
jeka 2020, bio je sjajna pri
lika da neka od skladatelje
vih rijetko izvođenih djela 
dožive ponovnu izvedbu.  

Dvostruki koncert, nazvan 
po jednom od Matetićevih 
djela, bio je održan u  
skladu s upu tama Stožera 
civilne zaštite i propisanim 
mjerama zaštite od koro
navirusa. 

Zborske pjesme  
i stihovi
Na svečanosti obilježava
nja obljetnica nastupili su 
zborovi: Riječki operni 
zbor, Ženski pjevački zbor 
KUDa Učka, Pjevački 
zbor mladih Josip Kaplan, 
Mješoviti vokalni an sambl 
Kanat i Riječki komor
ni zbor Val, sopci Branko  
Brnić i Klaudije Dunato. 

Uz odabrana djela skla
dateljeva opusa, oživjeli 
su i dijelovi iz njegove ko
respondencije, kao i tek
stovi njegovih skladbi na 
čakavštini, koje su inter
pretirali: Sven Sušanj i Raj
ka Jurdana Šepić, ujedno i 
voditeljica programa. Je
dinstveni događaj na Trgu 
Riječke rezolucije publika 
je s oduševljenjem poprati
la, nagradivši izvođače bo
gatim aplauzom. Snimlje
nom porukom iz Beograda 

publici se obratila i Ma
tetićeva unuka Mira Ristić.

Istarsko-primorski 
melos i zavičajno 
ČA
Koncert je započeo Man
tinjadom u izvedbi sopaca: 
Branka Brnića i Klaudija 
Dunata. Slijedile su četiri 
zborske skladbe: Pod 
Učkun kućice bele, skla
dana na tekst antologijske 
pjesme Drage Gervaisa, u 
izvedbi Ženskog pjevač
kog zbora KUDa Učka 
pod ravnanjem Saše Ma
tovine, ujedno i umjet
ničkog voditelja programa.

Uslijedile su skladbe Tamo 
doli puli mora, Ča je more 
(mantinjada i tanac) i Bela 
nedeja, koje su pod vod

stvom dirigentice Doris 
Kovačić pjevala četiri zbo
ra: Pjevački zbor mladih 
Josip Kaplan, Mješoviti 
vokalni ansambl Kanat, 
Ženski pjevački zbor 
KUDa Učka i Riječki ko
morni zbor Val. 

Vrhunac večeri predsta
vljala je impresivna izved
ba skladbe Ćaće moj. Na
rekovane za ocem zborovi 
su izveli pod vodstvom 
Saše Matovine. Riječ je o 
glazbenom remek – djelu, 
koje su izvođači izveli u 
svoj njegovoj složenosti, 
dubini, snazi i dramatici 
tragedije.

Nakon skladbi Rodila loza, 
Ne beri Jele uslijedila je i  
skladba Bilo vavek veselo, 
po kojoj je koncert i naz
van, te vokalna zborska 
simfonija Naš kanat je lip, u 
izvedbi Riječkog opernog 
zbora, pod vodstvom Igo
ra Vlajnića.

Skladbom Istarska narod-
na himna, koju su izveli 
svi izvođači, zaokružena 
je večer posvećena Ma
tetićevom glazbenom opu
su i njegovu stvaralaštvu  
temeljenom na tradicijskoj 
narodnoj glazbi Istre i  
Hrvatskog primorja.

b i l o  vav e k  v e s e l o 
n a  t r g u  r i j e č k E  r e z o l u c i j e

odrŽan koncert U čast 140. oBljetnice rođenja i 60. oBljetnice sMrti ivana Matetića ronjGova

U sklopu online pro
grama „Zajc uz vas”, 
u čast 140. obljetnice 
rođenja skladate
lja Ivana Matetića 
Ronjgova, članovi 
muškog opernog 
zbora HNK Ivana 
pl. Zajca Rijeka, iako 
razdvojeni, zajednič
ki su snimili njegovu 
skladbu „Bilo vavik 
veselo”.

34 | Glasnik općine VIŠKOVO | Prosinac 2020. 



Glagoljica – neiscrpna inspiracija
5. kolonija UMjetničke keraMike U ronjGiMa

P
eta kolonija umjetničke 
keramike u Ronjgima 
nastavlja okupljanje 

vrsnih keramičara. Počet
kom listopada ove go
dine trodnevna kolonija 
okupila je umjetnike iz 
našeg kraja koji su dobro 
upoznati s glagoljicom i 
baštinom, inspirativnim 
modusom ovog projek
ta: Branko Lenić, Sandra 
Ban, Dijana Trtanj, Niko
la Nenadić i voditelj ove 

slikovitost i skladnost glagoljice oduvijek je inspirira-
la umjetnike i navodila na oblikovanje i kreativnost, što je 
potvrdila i ovogodišnja kolonija keraMike, čiji je završetak 
obilježen  prigodnom izložbom u MatetićevoM spomen domu.

vrijedne kolonije Boris 
Roce. 

Nakon uvodnih riječi 
ravnatelja Ustanove Darka 
Čargonje, izložbu je otvori
la likovna kritičarka Jasna 
Rodin, koja od prvih dana 
prati rad ove kolonije. 

 Inspirativna vizualnost 
glagoljice potaknula je 
vrsne keramičare da unu
tar vlastitog likovnog izra
za isprepletu njezina slova. 

Nastala su djela suvreme
na i zanimljiva, djela u ko
jima je glagoljica utkana 
prirodno se nadovezujući 
i čineći poveznicu oblika, 
znače nja i kreativnosti. 

Na tragu tradicije, a kroz 
vještinu iznenadnog i 
brzog djelovanja zraka i 
vode na vrućem materija
lu nastali su tako objekti, 
skulpture… vrlo suvre
meni i svježi, kvalitetnog 
i cjelovitog ozračja. Iako 
nastali u svega par dana 
oni u sebi nose cjelokup
no znanje i kreaciju autora 
koji su svoj rad stjecali go
dinama spajajući u njemu 

tradiciju, suvremene po
make i svoj talent koji daje 
onaj neizostavni umjetnič
ki začin djelu koje nastaje.

U svom osvrtu Jasna Rodin 
analizirala je rad sva kog 
pojedinog umjetnika, a ci
jelu večer zvukovima gi
tare "začinio" je Mate Mrša, 
dugogdišnji član Mladih 
glazbenika Ustanove "Ivan 
Matetić Ronj gov".

Projekt „Kolonija 
umje tničke 
keramike u 
Ronjgima” 

pokrenut je 2016. s 
ciljem promicanja 

i predstavljanja 
glagoljice kao 

dijela turističke 
atrakcije te 
promocije 

keramike kao 
umjetnosti.
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Limena glazba
MARINIĆI

Prvi nastup 

muzikanti Limene 

glazbe Marinići 29. 

11. 1981. leta, va 

Noven liste opisan 

je kot veli događaj. 

Va pasaneh 

leteh muzika je 

hodila na veli 

broj festivali i 

natjecanja z 

mažoretkinjami, a 

dobro surađuje i z 

drugemi orkestri 

va Primorsko-

goranskoj 

županije.

Već van sopemo 40 let!

L
imena glazba „Mari
nići” vuče koreni z po
četka 20. stoljeća, kad se 

javja ideja o stvaranju kul
turnoprosvjetnega društ
va. Pjevačko i glazbeno 
društvo „Zvijezda“ posto
jalo je se do 1941. leta kad 
se gasi radi početka Druge
ga svetskega rata. Prej rata 
djeloval je i William Jazz 
orkestar. Pisal je Vladimir 
Jugo va Noven liste da 
su 24 člani šli va NOB, 12 
jih je poginulo, a njih 5 su 
bili vojni muzičari. Bruno 
Milenić i Vjekoslav Širola 
osnovali su prvu partizan
sku muziku va Drežnice 
1942. leta. Dom pul Ma
rinić je va rate porušen, a 

opet su ga vredni judi od 
Marinić storili 70teh let. 

Instrumentalni sastav Me
lody je djeloval od 1950. 
do 1953. leta, a dirigent 
je bil Celeste Zrelc. Sopli 
su: Boris Mladenić, Otelo 
Zrelc, Bogdan Srok, Veljko 

Lenac, Boris Štefan, Pepin 
Petrc i Bruno Čargonja. 

Od kuće do kuće
Tako je 1980. leta osnovan 
KUD „Mladost“ Marinići 
z limenun glazbun, pje
vačken zboron i dramskun 

Instrumentalni sastav Melody

Pjevačko i glazbeno 
društvo „Zvijezda˝ 1928.
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sekcijun. Najviše su za 
pokretanje KUDa storili 
Dragutin Orle, vojni mu
zičar z Delnic, Josip Štefan 
i Josip Jardas ki su pomog
li oko instrumenti. Pred
sjednik KUDa bil je Mario 
Tibljaš, a muzika je va to 
vreme imela 56 instrumen
ti, ča noveh, ča polovneh. 
Bruno Milenić, Vjekoslav 
Širola, Đuro Tibljaš, Dra
gutin Orle, Milutin Frlan, 
Anton Marot i drugi šli su 
od kuće do kuće pitat sol
di za kupit instrumenti. 
Pomogle su i muzike od 
Spinčić, z Trsata i z Otočca. 

Naši dirigenti
Prvi nastup muzikanti 
Limene glazbe Marinići 
imeli su 29. 11. 1981. leta, 
ča j va Noven liste opisano 
kot veli događaj. Dirigent 
je bil Ivan Ban, muzika je 

imela 80 člani, od čega više 
od 20 dece na internen gla
zbenen tečaje. Mario Miloš 
je preuzel dirigiranje 1982. 
leta, leto kašneje prihaja 
Božidar Niessner, ki ostaje 
do 1987. leta. Ljubo Mulac 
vodil je muziku od 1987. 
do 1989. leta, a onda se 
vrnja dirigent Ivan Ban ki 
ostaje 10 let. Limena glaz
ba Marinići se izdvaja z 

KUDa Mladost 1993. leta. 
Prvi predsjednik Muzike, 
kot samostalne udruge, bil 
je Damir Petrc. 

Za vreme rata muzika ni 
hodila nikamo van Hrvat
ske sost, nego je nastupa
la samo lokalno. Još su 
1984. leta muzikanti od 
Marinić šli na gostovanje 
va Bratislavu, a 90teh su 

let čuda sopli turneje po 
Dalmacije. Va 40 let nepre
kinutega djelovanja pasali 
su Italiju, Austriju, Polj
sku, Češku, Slovačku, Slo
veniju… 

Od maestra Bana dirigira
nje preuzima Darko Đekić 
1999. leta. Vedran Mulac 
vodil je muziku od 2004. 
leta, a potle njega 2006. 
prihaja Darko Čargonja. 
Tonči Trinajstić dirigiral 
je od 2007. do 2011., kad 
ju preuzima Savo Ivko
vić. Od 2018. leta dirigent 
Limene glazbe Marinići je 
Luka Horvat, a predsjed
nik je Gordan Mulac.

Od Antonje 
do božićno-
novoletnjeg 
koncerta
Muzika je često hodila 
na festivali i natjecanja 
z mažoretkinjami, a do
bro surađuje i z drugemi 
orkestri va Primorskogo
ranskoj županije. Tradi
cionalno sope za pust na 
Antonju, na Halubajsken 
karnevale, a organizira 
i maškarani koncert va 
Dome pul Marinić. Za Prvi 
maj sope budnice va Viš
kove i okolice, za Matejnu 
tradicionalni koncert i mi
mohod, za Si sveti na gro
bljeh, a sako leto zaključi z 
božićnonovoletnjen kon
certon va Dome hrvatskeh 
branitelji va Viškove. 

Ana Marmilić

Va Austrije 1998. leta

Limena glazba Marinići 

već 40 let sope, a kako 

bi bar još toliko, poziva si 

zainteresirani za  

navadit sost da pridu na 

interni glazbeni tečaj 

va Dom pul Marinić. 

Kontakt: Gordan Mulac 

(091/5576978)

Gostovanje va Poljskoj 2009. leta
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KUD 
Halubjan

40. godišnjica 

djelovanja i 

umjetničkog 

rada Mješovitog 

pjevačkog 

zbora KUD-a 

„Halubjan“ ostat 

će u pamćenju po 

epidemiološkim 

mjerama i 

onemogućenim 

nastupima i 

gostovanjima.

Uspješno 

sudjelovanje na 

Bundevijadi.     

Raspjevani ritam  
usprkos koronavirusu

D
jelovanje Mješovitog 
pjevačkog zbora KUDa 
„Halubjan“ našlo se u 

sjeni pandemije i podredilo 
se svim aktualnim mjera
ma Stožera civilne zaštite. S 
obzirom na mjere za sprje
čavanje širenja epidemije 
koronavirusa, na probama 
smo primorani prilagođa
vati se propisanim odredba
ma Stožera i voditi računa o 
smanjenju dozvoljenog bro
ja uzvanika prilikom održa
vanja određenih priredbi. 

Pandemija korone ne jenja
va, stoga treba biti strpljiv 
i pridržavati se svih pro
pisanih mjera zaštite. 
Nepred viđene okolnosti 
kompliciraju organizaciju 
proba i događanja, mije
njaju termine te reduciraju i 
sprječavaju održavanje pro
grama, a također utječu na 
smanjenje broja izvođača. 
Sve je to organizacijski vrlo 
zahtjevno. 

Obljetnica u znaku 
korone
Godina u kojoj obilježavamo 
40. godišnjicu djelovanja i 
umjetničkog rada Mješovi
tog pjevačkog zbora KUDa 
„Halubjan“ protekla je u  
skladu s epidemiološkom 

situacijom i provedbom 
njenih mjera, a ostat će zabi
lježena po brojnim odusta
janjima od redovnih proba i 
planiranih nastupa. 

Želja nam je bila ugostiti 
i pozvati na sudjelovanje  
glazbenike, zborove, klape, 
poete i mnoge druge goste 
koji su tijekom svih ovih 
godina sudjelovali u našim 
programima, ali nam to 
protuepidemiološke mjere 
neće dozvoliti. Bila su pla
nirana i brojna gostovanja 
i nastupi čija je rezalizaci
ja onemogućena širenjem 
koronavirusa. 

Iako je poznato da osnutak 
zbora potječe iz 1908. godine, 
tada formiranog po sekci
jama: tamburaška, dram
ska, folklorna, nogometna, 
zvončarska, boćarska i plani
narska,  obilježavanje 40. go
dišnjice djelovanja Mješovi
tog pjevačkog zbora KUDa 
„Halubjan“ obilježava se 
ove godine zbog toga što je 
1980. postojeći Muški pje
vački zbor brojčano glasov
no obogaćen i povećan 
ulaskom ženskih glasova 
čime je prerastao u Mješo
viti pjevački zbor KUDa 
„Halubjan“. Iste godine pro
slavljena je i 100. godišnjica 

rođenja Ivana Matetića Ronj
gova, neprikosnovenog oca 
narodne glazbe ovoga kra
ja, tvorca istarske ljestvice i  
svjetski priznatog melografa. 

Među članovima zbora na
lazi se i nekolicina zaslužnih 
i dragocjenih pjevača koji su 
vjerni i prisutni u radu zbora 
svih četrdesetak godina, od 
osnutka do danas.

Tradicionalno na 
„Bundevijadi“
Usprkos aktualnoj situaci
ji, prisustvovali smo i su
djelovali u umjetničkom 
dijelu programa na tradi
cionalnoj „Bundevijadi“.Cilj 
je bio zadržati kontinuitet, 
originalnost i izvornost 
kvalitete manifestacije, koja 
se u organizaciji Turističke 
zajednice Vrbovsko održala 
u Kamačniku. Dosadašnje 
dugogodišnje odvijanje pro
grama u duhu jeseni i pri
godnoga sajma održavalo se 
u dvorani, ali radi kvalitet
nog provođenja mjera zaš
tite, ove godine realizirano 
je na otvorenom prostoru 
izletišta Kamačnik. 

oBiljeŽavanje 40. Godišnjice djelovanja i rada MješovitoG  PjevačkoG zBora kUd-a „ HalUBjan“ 

Predsjednica Mješovitog 
pjevačkog zbora 

KUD-a „Halubjan“ Viškovo 
Ljiljana Sladonja
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veliki uspjesi bacača ak viškovo
atletski klUB viškovo 

Pojedinačno 
prvenstvo 
Republike Hrvatske 
za juniore
U Zagrebu 18. i 19. srpnja 
2020. na Pojedinačnom pr
venstvu Republike Hrvat
ske za juniore Sandro 
Čović Marić osvojio je dva 
1. mjesta – u bacanju dis
ka(43.51 m) i kladiva (45.11 
m) i 2. mjesto u bacanju  
kugle (15.39 m). Karlo 
Čović Marić zauzeo je 5. 
mjesto u bacanju kladi
va (34.29 m), 6. mjesto u 
bacanju diska (39.38 m) i 
6. mjesto u bacanju kugle 
(12.63 m).

7. Međunarodni 
atletski miting u 
Splitu
7. Međunarodni atletski 

miting, održan 25. srpnja 
2020. u Splitu, jedan im 
je od dražih ove sezone 
jer su se s njima paralelno 
natjecali i bacači s invali
ditetom. Kako kažu naši 
bacači Karlo i Sandro, to ih 
je vratilo u djetinjstvo. Kao 
maleni dječaci, svakodnev
no su odlazili u Kraljevicu 
na treninge naše najtrofe
jnije paraolimpijke Milke 
Milinković, koju je 24 go
dine trenirao njihov trener i 
otac Mladen Marić, sve do 
njezine smrti 2017. godine. 

To su bili ujedino i njihovi 
prvi atletski početci. To 
iskustvo osnažilo ih je u  
daljnjem sportskom radu 
kao i njihovo obeća nje teti 
Milki kako će nastaviti s at
letskim bacanjima, koja su 
bila i njezina specijalnost. 
Na spomenutom Mitingu, 
Sandro Čović Marić, osvo
jio je dva prva mjesta u ba
canju kugle (15.12 m) i dis
ka (43.85 m). Karlo Čović 
Marić osvojio je dva dru
ga mjesta u bacanju kugle 
(12.96 m) i diska (40.16 m).

U nastavku ljetne bacačke 
sezone bacači ak viškovo na 
državnim i Međunarodnim 
natjecanjima osvojili su 12 
meda lja: 6 zlatnih, 5 srebr-
nih i 1 brončanu. 

Zagreb, 30. kolovoza 2020. proglašenje pobjednika u bacanju diska: 1. mjesto Sandro Čović 
Marić, 2. mjesto Karlo Čović Marić. Medalje im je uručio trener Mladen Marić.

Split, 25. srpnja 2020. na 7. Međunarodnom atletskom mitingu.

Državno 
pojedinačno mlađe 
seniorsko natjecanje 
u Zagrebu
29. i 30. kolovoza 2020. 
održano je u Zagrebu 
Državno pojedinačno 
mlađe seniorsko natjeca
nje. Sandro Čović Marić 
osvojio je dvije zlatne 
medalje u bacanju kugle 
(13.47 m) i u bacanju diska 
(37.44 m) i srebrnu meda
lju u bacanju kladiva (43.06 
m). Karlo Čović Marić  
osvojio je srebrnu meda
lju u bacanju diska (35.48 
m), brončanu medalju u 
bacanju kladiva (32.18 m) 
i 4. mjesto u bacanju ku
gle (11.84 m). Njihov trener 
Mladen Marić zadovoljan 
je ostvarenim rezultatima 
koji su im i vjetar u leđa za  
daljnji rad i uspješne rezul
tate u zimskoj natjecatelj
skoj sezoni.
Ostali atletičari i atletičarke 
AK Viškovo sa svojim tre
nerom Ivanom Pribanićem. 
pripremaju se za daljnja 
natjecanja u specifičnim 
uvjetima, nastalim uslijed 
pandemije COVIDa 19.



zlatni Pir nk HalUBjana

NK  
Halubjan

Proslava velike 

obljetnice – 

pedeset godina 

postojanja kluba – 

zbog 

pandemije   

koronavisa 

odgođena  je

za sljedeću 

godinu.
TRENERI PO EKIPAMA
 1. trener seniora MARKO MILETIĆ
 2. trener juniora IVAN KINKELA
 3. trener kadeta NENAD SUšANJ
 4. trener pionira 1 DRAGAN šANJUG
 5. trener pionira 2 MIHAEL MAJETIĆ
 6. trener pionira 3 DINO SIMČIĆ
 7. trener mlađih pionira 1 MAURO BENIĆ
 8. trener mlađih pionira 2 SANJIN MRVČIĆ
 9. trener mlađih pionira 3 ELVIR TURSUNOVIĆ
10. trener morčića 1 ALEN MIšKULIN
11. trener morčića 2 LOVRO KOSTIĆ
12. trener mlađih morčića ŽELJKO PINJUH
13. trener pred natjecatelja 1 KRISTIJAN šTIMAC
14. trener pred natjecatelja 2 i 

trener nogometne igraonice
IVAN KOVAČIĆ

15. trener vratara 1 DENI BEDENIK
16. trener vratara 2 MARKO EZGETA

Pet desetljeća entuzijazma

N
ogometni klub „Ha
lubjan“ osnovan je na 
osnivačkoj skupštini 

17. listopada 1969. godine, 
a prva službena utakmica 
odigrana je 1. ožujka 1970. 
u Klani.
Sve do 2. svibnja 1977. NK 
„Halubjan“ je svoje službe
ne utakmice igrao u Klani i 
Dražicama, kada je otvore
no nogometno igralište u 
Brnasima. Otvorenje su 
uveličali nogometaši HNK 
„Rijeka“, koji su ugošćeni i 
na proslavi 40 godina klu
ba 16. rujna 2010. 

Nogometni klub ove go
dine slavi 50 godina po

stojanja. Klub je imao u 
planu organizirati niz 
svečanih obilježavanja ove 
značajne obljetnice (veli
ki turnir morčića i pioni
ra, na kojemu će tijekom 
dvaju vikenda sudjelovati 
četrdeset ekipa, utakmi
cu seniora s Rijekom i još 
jednom prvoligaškom eki
pom), ali je, zbog pandemi
je koronavirusa, proslava 
odgođena za sljedeću go
dinu.

Uspjesi kluba
Najveći uspjesi kluba su 
ulazak seniora u 2. hrvat
sku nogometnu ligu u se

zoni 1997./ 98., 1/16 fina
la kupa Hrvatske u sezoni 
1998./99., kada su igrali na 
domaćem terenu i poraže
ni od HNK Rijeke rezulta
tom 2:1 te 2. mjesto vetera
na na završnici prven stva 
Hrvatske za veterane u 
sezoni 2018./19.

Trenutno se klub natječe u 
4. NL  NS Rijeka.

NK „Halubjan“ je sudje
lovao u organizaciji Kvar
nerske rivijere – međuna
rod nog omladinskog 
tur  nira u organizaciji 
HNK Rijeka, koji se igra 
od 1953. i na kojem iz go
dine u godinu sudjeluju 
najveći hrvatski i europ
ski klubovi, poput Hajdu
ka, Dinama, AC Milana, 
Inte ra, Juventusa i Bayer
na. Iako se klub istaknuo  
prvenstveno organizaci
jom utakmica u završnoj 
fazi natjecanja (play off), 
treba napomenuti da je u 
sklopu 56. Kvarnerske rivi
jere po prvi puta u povijes
ti u natjecanju sudjelovala 
i ekipa NK Halubjana te 
je kao domaćin skupine 
ugostila HNK Rijeku, A.C. 
Milan i NK Interblock iz 
Ljubljane.
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Od ostalih uspjeha, „Ha
lubjan” se najviše može 
pohvaliti ekipom veterana 
koja je u posljednje četiri 
godine tri puta osvojila 
prvo mjesto u Primor
skogoranskoj županiji, 
a prošle godine ostvarili 
najveći uspjeh kluba – na 
završnici u Rovinju osva
janje drugoga mjesta na 
prvenstvu Hrvatske.

280 djece u školi 
nogometa
Škola nogometa NK „Ha
lubjan“ danas okuplja oko 
280 djece u 8 uzrasnih ka
tegorija, a to su: nogomet
na igraonica, prednatje
catelji (dvije ekipe), mlađi 
morčići, stariji morčići 
(dvije ekipe), mlađi pio
niri (tri ekipe), stariji pio
niri (tri ekipe), kadeti i 
juniori, s kojima radi tim 
licenciranih trenera. Grupe 

su selektirane u skladu 
s mogućnostima djece i 
prema njihovoj dobi, a cilj 
škole nije samo razvoj no
gometnih vještina, odnos
no igračkih i motoričkih 
sposobnosti, već razvoj 
djece na svim poljima  
kao što su društveni i psi
hološki razvoj, koji utječu 
na emocionalnu zrelost, 
jačanje samopouzdanja, 
stjecanje radnih navika te 
naravno, nova prijateljstva 
i prilike za druženje.

Možemo se pohvaliti s jako 
dobrim uvjetima za tre
ning, jer svaka grupa ima 
svog trenera i sastavljena je 
od optimalnog broja djece 
radi kvalitete treninga te 
mogućnosti posvećivanja 
trenera svakom pojedinom 
igraču.

Treninzi se održavaju na 
dvama igralištima – na jed
nom s pravom, a drugom s 

umjetnom travom. Osim 
što sudjelujemo u ligaškim 
natjecanjima, Škola no
gometa „Halubjan” sudje
luje na brojnim turnirima 
u Hrvatskoj i inozemstvu, 
na kojima ostvarujemo 
zapažene rezultate. 

Organizatori smo turni
ra Vladimir Jardas, koji iz  
godine u godinu „raste“ 
organizacijski i ekipno, a 
od ove sezone pokrenu
li smo i projekt Turnir 
prijateljstva Bačuka za 
prednatjecatelje, u kojem 
je rezultat u drugom pla
nu, a fokus je na zabavi i 
druženju kako igrača tako 
i roditelja.

Prostorni  
kapaciteti
Uz glavni teren smješten 
je i pomoćni teren s umje
t nom travom, koja je 
postavljena 2017. godine, 
te osvijetljen reflektori
ma. Na pomoćnom terenu 
sve Halubjanove selekci
je održavaju treninge, a 
mlađe dobne kategorije 
i utakmice. Na pomoć
no igralište 2019. godine 
postavljene su montažne 
tribine i kućice za rezervne 
igrače, čime je i pomoćni 
teren ispunio uvjete za 
održavanje službenih se
niorskih utakmica.

Zahvaljujemo i HNS – 

PGŽ koji nam je pomogao 
da na pomoćnom igralištu 
postavimo kućicu za 
rezervne igrače i montažne 
tribine te popravak polje
vača na glavnom igralištu.

Kao i svi ostali, klub se zbog 
pandemije koronavirusa 
nalazi u otežanoj financijskoj 
situaciji, ali se ipak stanje 
postupno popravlja.

Zbog velikog broja djece 
klubu nedostaju svlačion
ice i još jedno mini igra
lište, ali se nadamo da će 
Općina, kao i do sada, 
imati razumijevanja pa će i 
to biti u dogledno vrijeme 
ostvareno.

Klub je uz pomoć roditelja 
i trenera uredio službenu 
prostoriju i svlačionice te 
ovim putem zahvaljujemo 
na donacijama. Usprkos 
aktualnoj situaciji, još uvi
jek ima poduzeća i privat
nih poduzetnika koji su 
voljni pomoći Klubu.

Godišnja skupština
Ove godine u veljači je 
održana Godišnja skupšti
na, na kojoj je Upravni 
odbor osvježen nizom 
mladih ljudi, pa i novim 
predsjednikom, a upravo 
ti mladi ljudi s velikim će 
entuzijazmom voditi ovaj 
Klub sljedeće četiri godine.  

 Dalibor Marčelja
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Početkom XX. stoljeća u Kastavštini je bio prisutan 
snažan zamah za osnivanjem kulturnoprosvjetnih 
društava i čitaonica koje će uz školu imati znatan utje
caj na razvoj kulture i prosvjete ovog kraja. O osnivanju 
čitaonice „Halubajska zora” u Svetom Mateju 1904. go
dine pisao je i list „Naša sloga". Knjižnica je u početku 
djelovala u privatnim pro storijama, da bi između dva 
rata bila smještena u prizemlju školske zgrade. Radom 
prestaje 1941. godine, a knjige bivaju podijeljene mješt
anima na čuvanje do nekih boljih vremena. Osnivan
jem Matice hrvatske  Povjerenstvo Viškovo (1991.) 
započinju aktivnosti na obnavljanju knjižnice, koja biva  
smještena u prostoriji Mjesnog odbora, danas Općine 
Viškovo. Obnovljenu knjižnicu 1992. svečano je otvorio  
akademik Nedjeljko Fabrio. 
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Halubajska 
zora

zadovoljni 
korisnik –
najljepša  
je nagrada

I knjižnica mora 

živjeti u skladu 

s današnjim 

vremenom i 

pratiti razvoj 

tehnologije. Svi 

naši programi 

imaju za cilj 

promovirati 

knjižnicu, 

„izvući” je izvan 

uobičajenih 

okvira i ponuditi 

ljudima ono 

što mislimo da 

vrijedi vidjeti ili 

upoznati... 

javna Ustanova narod-
na knjiŽnica i čitaonica 

Branka Miočić, ravnateljica knjiŽnice U šestoM MandatU 

J
avna Ustanova Narod
na knjižnica i čitaonica 
„Halubajska zora” prva 

je ustanova na našem po
dručju čiji je osnivač Općina 
Viškovo. Osnivanje knjiž
nice kao ustanove bio je 
logičan povijesni slijed, jer 
počeci „Halubajske zore”, 
sežu još u 1904. godinu. 
Nakon godina rada, pre
seljenja, prekida, ponov
nog osnivanja... slijedom 
novog Zakona o knjižnica
ma (1997.) Općina Viškovo 
donosi odluku o profesio
nalizaciji ove djelatnosti. 

Zahtjevna procedura po
vjerena je Branki Miočić, 
dipl. knjižničarki, koja 
od 1999. obnaša funkciju 
privremene, a od 2000. i 
ravnateljice, a koja je i da
nas, u šestom mandatu, 
uvijek s novim idejama s 
jednakom ljubavlju i entu
zijazmom nositeljica ove 
funkcije. Pod njezinim 
vodstvom djelatnost knji
žnice vrlo brzo je prerasla 
uobi čajene okvire i stasala 
u modernu ustanovu te po
stala prepoznatljiva po raz
nim kulturnoedukativnim 
aktivnostima. 

Što je predstavljalo naj
veći izazov u procesu os
nivanja ustanove? 

 Obzirom da sam već bila 
u knjižničarskim vodama, 
najprije knjižnici u Opatiji, 
zatim u knjižnici u Kastvu 
i prošla cjelokupnu pro
ceduru, osnivanje Usta
nove bio je logičan proces. 

Najzahtjev nije bilo je u po
četku, kada sam paralelno 
radila u Kastvu i Viškovu. 

Osiguranje prostora bila 
je druga priča. Kao privre
meno rješenje početkom 
1999. godine bio je uređen 
pro stor pomoćne zgrade 
pokraj osnovne škole 
veličine 42 m2, u koji se 
Knji žnica use ljava u kolo
vozu iste godine. Istodobno 
se, kao moguće konačno 
rješenje, nametnuo prostor 
u prizemlju Dru štvenog 
doma u Marinićima. Na
kon istraživanja i analize 
provedenog u suradnji s 
Gradskom knjižnicom Rije
ka početkom 2003. započi
nje uređenje budućeg 
prostora Knjižnice veličine 
180 m2, koji korisnicima  
otvara vrata 19. rujna 2003. 
godine. Veliku ulogu pri 
tome odigrala je općinska 
uprava, koja je omogućila 
potpuno usklađivanje s po

trebama struke i kvalitetno 
opremanje prostora. Dobili 
smo nekoliko funkcional
nih cjelina: središnji infor
mativnoposudbeni punkt, 
prostor za smještaj građe 
za odrasle korisnike, odje
ljak za djecu i mlade s kut
kom za predškolce, čitao
nicu novina i časopisa te 
za studijski rad. U sufinan
ciranju projekta za adapta
ciju i opremanje sudjelovalo 
je i Ministarstvo kulture Re
publike Hrvatske i župani
ja. Od tada knjižnica djeluje 
na dvije lokacije. 

Moderna tehnologija u 
proteklom je razdoblju 
znatno utjecala na čita
lačku publiku. Na koji 
način knjižnica prati teh
nološke trendove? 

 Knjižnica je u razmjerno 
kratkom vremenu usus
tavila rad prema pravili
ma struke, početkom 2001.  
godine potpuno se auto
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matizirala cirkulacija 
gra đe, a korisnicima je 
omogućeno pretraživanje 
in ter neta. Preseljenjem u 
novi prostor, kao ključni 
zadatak postavili smo po
trebu digitalizacije vrijedne 
knjižnične građe, nastavili 
jačanje usluga i programa. 

Tehnologija, a pogotovo 
mladi, koji su usmjereni 
na mobilno, brzo, svakod
nevno nas potiču na praće
nje društvenih trendova.  
Knjižnica je ta koja mora 
ići ukorak s vremenom i 
pratiti potrebe korisnika 
od najmlađih do najstarijih. 
Pri tome je jako bitan ljud
ski faktor, kako naš tako i 
korisnika, odnosno njihove 
želje, potražnja i potrebe. 
Jedan od takvih primjera 
je knjigomat koji smo uve
li 2009., a još uvijek pred
stavlja uslugu po kojoj smo 
jedinstveni.

Najnoviji primjer je uslu
ga ponuda eknjige. Dru
gi smo u županiji svo
jim korisnicima ponudili 
ovu uslugu i to u vrijeme 
korone kada je bilo najpo
trebnije. Bili smo zatvoreni 
12. ožujka, a već 18. ožujka 
imali smo ponudu eknji ge. 
Korisnici su to vrlo dobro 
prihvatili, a jako je dobra 
povratna informacija i od 
starijih osoba, što znači da 
im eknjiga nije bauk, kao 
što se to obično misli.

Koji su naslovi najtraženi
ji i kako pratite potrebe 
korisnika pri nabavi knji
žnične građe?

 Zahvaljujući redovitom 
priljevu sredstava od 
strane osnivača, odnosno iz 
općinskog proračuna, a za
tim i Ministarstva kulture 
kao i županije, knjiž nična se 
građa neprestano obogaću
je novim naslovima. Poseb
na pažnja pridaje se izboru 
građe za refe rentnu zbirku 
te nabavi građe na novim 
medijima. Postupno se ob
likuje i zavičajna zbirka. 
Beletristika se uvijek rado 
čita, dok lektirom privlači
mo mladi naraštaj. Uz lek
tiru uvijek ponudimo nešto 
šire, novo, tako potičemo 
i nastojimo zain teresirati 
mlade i usmjeriti ih u či
tateljske vode. Značaj nu 
ulogu imaju i razne akcije 
koje organiziramo s ciljem 
povećanja broja korisnika 
počevši od besplatnog upi
sa za prvi rođendan. Ovaj 
dar knjižnice ima višestru
ki učinak jer pratimo razvoj 
djeteta i njegovih interesa. 
Lijepo je vidjeti kada za ne
koliko godina dijete pri ula
sku pozdravi i zadovolj no 
otrči u dječji kutak. Svake 
godine nastojimo i prvašići
ma omogućiti besplatan 
upis, a imali smo i akcije 
besplatnog upisa zaposle
nih, zatim umirovljenika i 
sl. Međutim, navike se jako 
teško stječu te koliko smo u 
tom usmjeravanju bitni mi, 
kao struka, toliko su važni i 
roditelji.

Koji je najzahtijevniji dio 
posla u radu s postojećim, 
ali i potencijalnim ko
risnicima?

 Naći im „žicu”, prodrijeti 
u svakoga – pročitati ga da 
znaš šta voli, ali i usmjeri
ti ga da kvaliteta postane i  
njegov smjer ... to je najveći 
izazov, draž i poslastica 
ovoga posla tijekom svih 

ovih godina – od početka 
do danas.

Knjižnica – mjesto 
susreta
Knjižnica je i omiljeno 
mjesto predstavljanja 
auto ra, knjiga i kreativnih 
radionica.

 Netko još uvijek misli da 
je knjižnica samo posudba. 
Međutim, to više ni izbliza 
nije tako. „Halubaj ska zora” 
je mjesto susreta, druže
nja, promocija. Svi pro
grami imaju cilj promovirati  
knjižnicu, „izvući” je izvan 
uobičajenih okvira i ponu
diti ljudima ono što mislimo 
da bi trebali vidjeti, upo
znati. Promoviramo pisce, 
kazališne skupine, naravno 
u okviru s finacijskim mo
gućnostima. Tako knjižnica 
postaje prepoznatljiva kao 
važan faktor društvenog 
života našeg kraja.

Suradnja s 
udrugama 
Izuzetno je važna i surad
nja s raznim institucijama i 
udrugama s područja naše 
općine, a to su: Turistička 
zajednica Općine Viškovo, 
OŠ „Sveti Matej”, vrtići, 
zvončari, MH Ogranak 
Viškovo, Ustanova „Ivan 
Matetić Ronjgov”, Plani
narsko društvo Viškovo, 
Udruga likovnih umjetni
ka amatera „Baštijan” i dr. 
Našim prilozima redovi
to se javljamo u Glasniku 
Općine Viškovo, a prije ne
koliko godina promovirala 
sam knjižnicu kroz pre
poruke knjiga zelene te
matike i u prilogu Zelena 
nit u Novom listu.

Promocija knjižnice „Ha
lubajska zora” prerasla je 
naše okvire – predstavljali 
ste je i u Kini...?

 Predstavili smo se na  
prvom forumu zemalja 
istočne i jugoistočne Eu
rope u Hanzghou u Kini 
2018. godine, kao jed

na od četiri knjižnice iz  
Hrvatske i to uz: Gradsku 
knjižnicu Bakar, Gradsku 
knjižnicu Vodice i Institut 
za povijest i etnologiju iz 
Zagreba. Bila je to velika 
čast, naša knjižnica pred
stavila je dva nematerijalna 
dobra: zvončare i istarsku 
ljestvicu. Forum je bio vrlo  
uspješan, a Kinezi su se po
kazali kao izvrsni domaći
ni. Potpisali smo i kulturnu 
suradnju s knjižnicom u 
Hanzghou, planova i mo
gućnosti ima puno, među
tim uvijek se postavlja 
pitanje financija. Pozvani 
smo i na stručno usavrša
vanje u Varšavu. Bilo je to 
lijepo iskustvo, saznali smo 
mnogo o novim tehnologi
jama, po sjetili niz knjižnica, 
dječjih, narodnih... 

Aplikacija članske 
iskaznice
u novom mandatu najavi
li ste još noviteta. Možete 
li reći nešto konkretnije o 
njima?

 Prije svega nastavit ćemo 
s nabavom lektire kao e 
knjige, novih didaktičkih 
igračaka, dok u čitaonici 
planiramo osnovati tzv. 
zelenu knjižnicu, gdje će 
biti objedinjena cjelokupna 
eko tematika. S ciljem edu
kacije korisnika organizirat 
ćemo raznovrsna preda
vanja, susrete i na taj način 
ukazati na mogućnosti 
rješavanja i eko ponašanja 
u skladu s danas aktual
nom problematikom.

Posebna novost će biti mo
bilna aplikacija članske 
iskaznice – aplikacija na 
mobitelu koja se koristi za 
člansku iskaznicu. Već je 
deset knjižnica u Hrvatskoj 
uvelo takvu uslugu. Na
ravno, pri tome nećemo u 
potpunosti ukinuti fizičku 
iskaznicu jer ima i onih koji 
ne koriste mobilne apli
kacije, ali treba pratiti mo
derne trendove.

1992. godina 2019. godina

20 članova 1756 članova

821 knjiga 53582 knjige

usporedba Broja članova i knjiga 



toP lista
najčitanijiH 

knjiGa
tijekom 

ljeta

javna Ustanova narodna knjiŽnica i čitaonica HalUBajska zora

Mjesec Hrvatske knjiGe 2020 

Beletristika
1. Bronsky, Alina: Posljed
nja ljubav babe Dunje Na-
kon černobilske katastrofe, 
iz sigurnosnih su razloga pri-
silno napuštena brojna sela u 
okolici, danas poznatoj pod 
imenom Zabranjena zona. No, 
nakon nekoliko godina, starije 
se stanovništvo počelo samo-
inicijativno vraćati u rodna sela 
u zoni. 
2. Hillenbrand, Tom: Kradlji
vac kave (Krajem 17. stoljeća 
kava postaje sve popularniji 
napitak u europi, no monopol 
nad proizvodnjom ima Osman-
sko carstvo. Napeti pustolovni 
roman nudi izvrstan uvid u 
društvenu i političku situaciju 
u europi u 17. stoljeću.)
3.  Quinn, Kate: Aliceina mreža 
(Povijesni roman o dvije žene – 
špijunki, unovačenoj u  čuvenu 
francusku mrežu za vrijeme 
Prvog svjetskog rata, i pomalo 
neobičnoj djevojci, amerikanki 
i pripadnici tamošnjeg visokog 
društva koja traži svoju rođa-
kinju nestalu 1947. – udružene 
su u ovoj čudesnoj priči o 
hrabrosti i iskupljenju.)

Hrvatska knjiŽevnost
1. Vujčić, Marina: Pitanje 
anatomije (Neobični oglas 
objavljen u Večernjim novosti-
ma spojit će dvije potpuno 
različite osobe, inženjera koji 
dobro živi od slučajnog izuma 
i bankarsku službenicu koja 

ima kredit u švicarcima, propali 
brak i oženjenog ljubavnika.)

2. Dužman, Marilena: Gdje 
mi je psihijatrica? (Priča o 
bračnom trokutu, koju svatko 
iz svog ugla, pričaju njeni glavni 
akteri. Životan i duhovit roman 
u kojem autorica relativizira  
stvarnost, ukazujući kako svat-
ko ima svoju istinu i da nikada 
nije onako kako se čini.)

3. Dužman, Marilena: Razgo
vori s ginekologom (Priča o 
mladoj stomatologinji Ritulji 
koja u kasnim dvadesetima 
odlučuje promijeniti svoje ime 
i prvi puta se suprotstaviti 
otkačenim roditeljima koji bi 
učinili sve na svijetu za svoju 
mezimicu.)

strUčna literatUra
1. Rudan, Vedrana: Ples oko 
Sunca (autobiografija) (iskreno 
i bez uljepšavanja, Vedrana Ru-
dan piše o svom djetinj stvu, o 
djeci i unucima, o putu koji je 
prešla od prodavačice slado-
leda na rivi do najčitanije spi-
sateljice u regiji, o tome zašto 
je u socijalizmu bilo nemoguće 
dobiti otkaz i kako je ona po-
stala prva novinarka kojoj je 
to uspjelo u novoj hrvatskoj 
demokraciji te nam pokazuje 
zašto je u životu najvažnije i 
najteže bez srama pogledati 
sebi u oči.)

2. Hollis, Rachel: Curo, trgni 
se!: prestani vjerovati u laži 

o sebi i postani ono što ti je 
suđeno biti (u ovoj provoka-
tivnoj i nadahnjujućoj knjizi, 
Rachel, jedna od najpoznatijih 
svjetskih blogerica, raskrin-
kava dvadeset laži i pogrešnih 
uvjerenja koja nas sprječavaju 
na putu do sretnog, sadržajnog 
i smislenog života – laži koje 
si toliko često govorimo da ih 
više i ne čujemo.)

3. Dion, Leonard: U potrazi 
za Gobi: maleni pas velikoga 
srca (autobiografska knjiga 
ultramaratonca koji je trčeći 
250-kilometarsku utrku kroz 
pustinju Gobi, susreo kujicu 
lutalicu koja se odmah veza-
la za njega i uporno ga pratila  
tijekom utrke. Dion Leonard 
nakon utrke odluči odvesti 
kujicu, kojoj je nadjenuo ime 
Gobi i silno je zavolio, svojoj 
kući u edinburgh, no njegovi 
pokušaji uskoro postanu ne-
mogućom misijom.)

dječja i oMladinska  
knjiŽevnost
1. Kinney, Jeff: Gregov 
dnevnik: ljetna žega (Gregova 
mama daje sve od sebe kako 
bi Grega potaknula na aktivno 
sudjelovanje u ljetnim prazni-
cima te ga uključila u brojne 
aktivnosti i obiteljska druže-
nja. No, Greg je idealne ljetne  
praznike zamišljao provesti u 
kući uz navučene zavjese i uz 
svoje omiljene video - igrice.)

2. Rowling, J. K.: Harry Pot
ter i kamen mudraca (Priča o 
pustolovinama mladog čarob-
njaka koji počinje prvu godinu 
svoga naukovanja u posebnoj 
školi za čarobnjake. Radnja je 
smještena u čarobni svijet u 
kojem, bez obzira na svu magi-
ju i čaroliju, osjećaji i strahovi 
likova zadržavaju sve odlike 
ljudskosti i ne prelaze granice 
poznate stvarnosti.)

3. Walliams, David: Ledeno 
čudovište (Kada elsie, siroče 
koje život provodi na ulicama 
Londona, sazna za dolazak za-
gonetnog „ledenog čudovišta“, 
čvrsto odluči vidjeti ga u Priro-
doslovnom muzeju. No, nikada 
se nije nadala da će naletjeti na 
oživljeno „ čudovište“ koje je 
tolikih godina uspjelo preživje-
ti zaleđeno…)

e-knjiGa
u razdoblju od 3. do 9. mjeseca 
nabavili smo 284 e-knjige (od 
toga desetak lektirnih naslova 
za srednje škole).
Najčitanije e-knjige tijekom 
ljeta:
1. Moriarty, Liane: Sve što je 
Alice zaboravila
2. Kinsella, Sophie: Moj ne 
tako savršeni život
3. Hamer, Kate: Djevojčica u 
crvenom kaputu
4. Serdarević, Korana: Nema 
se što učiniti
5. Gunnis, Emily: Djevojka iz 
pisma

Pripremile: 
Branka Miočić 
Danijela Pešić

Pod motom Razlistaj se! Mjesec hrvatske knjige bio je 
posvećen planetu Zemlji, i to u povodu 50. godišnjice obi
lježavanja Dana planeta Zemlje.  

Nacionalni kviz za poticanje čitanja ove godine nosio je naziv  
Istraživači planeta Z. Zbog epidemiološke situacije i komplek-

sne nabave knjiga, za ovogodišnji je Kviz, umjesto pročitati 3  
knjige, trebalo istražiti i proučiti ponuđene provjerene online   
izvore informacija koji su bili dio pitanja u Kvizu. 
sve o sudjelovanju učenici od 4. do 8. razreda mogli su naći na 
www.mhk.hr/kviz i ispunjavanju obrazaca koje je trajalo od 15. 
9. do 22. 10.
Pokrovitelj manifestacije tradicionalno je bilo Ministarstvo kul-
ture Republike Hrvatske, a organizator Knjižnice grada Zagreba.

Programi u Mjesecu  
hrvatske knjige  
u našoj knjižnici

Naziv programa Vrijeme
Besplatan upis za nove članove 15. 10. - 22. 10.2020.

Predstavljanje knjige tatjane udović: 
Marija mlekarica

26.10.2020.  
u 19:00h

sudjelovanje u Nacionalnom kvizu za 
poticanje čitanja, istraživači planeta Z

15. 09. -  22.10.2020.

Vratite zaboravljene knjige bez 
zakasnine

2.11. - 7.11.2020.
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oBavijest za starije od 
75 Godina
Obavještavaju se mještani stariji od 75 
godina da Općina Viškovo od 1. pro
sinca 2020. godine počinje s podjelom 
božićnonovogodišnjih poklon bono
va u vrijednosti od 100 kuna koji se 
mogu iskoristiti u bilo kojoj trgovini 
Plodine. Bonovi se moraju preuzeti i  
iskoristiti do 31. prosinca 2020. go
dine. 

Zbog poštivanja epidemioloških 
mjera i brige za starije sumještane, 
podjela bonova je organizirana do 
kraja godine u prostorima Doma 
hrvatskih branitelja u sljedećim 
terminima:

Ponedjeljak od 08:00 do 10:00 sati

Utorak od 09:00 do 11:00 
              i od 13:00 do 17:30

Srijeda od 08:00 do 12:30

Četvrtak od 08:30 do 15:30

Petak od 12:00 do 13:30

Napomena: ako osoba podiže po klon 
bon u svoje ime, dovoljno je imati 
vla stitu osobnu iskaznicu. Ako osoba 
podiže poklon bon za nekog drugog, 
treba imati i svoju osobnu iskaznicu 
te osobnu iskaz nicu osobe za koju se 
preuzima poklon bon.

USUSRET BLAGDANIMA
BOŽIĆNONOVOGODIŠNJI POKLON PAKETI  
ZA PREDŠKOLCE

Općina Viškovo i ove je godine osigurala sredstva za poklon pakete za 
svu djecu s područja Općine Viškovo od navršene jedne godine do 

polaska u školu. Općina je za pakete izdvojila oko 150 tisuća kuna. Djeca 
koja polaze programe vrtića i obrta za dadilje na području Općine Viško
vo (Dječji vrtići Viškovo, Malik, Maza, Loptica, Zvončica, Sreća i obrti za 
dadilje: En Ten Tini, Zlatni danci, Bambi) svoje će poklone dobiti u svo
jim predškolskim ustanovama. Roditelji sve ostale djece koji su prijavili 
dijete za poklon paket, poklone će preuzeti u Domu hrvatskih branitelja. 
O vremenu i načinu preuzimanja bit će obaviješteni putem općinske web 
stranice. 

oBavijest za starije od 65 Godina
Produžen je rok za predaju zahtjeva za jednokratnu godišnju novčanu 
pomoć osobama starijim od 65 godina pa se zahtjevi zaprimaju do 31. 
pro sinca 2020. godine. Ovisno o visini mjesečnog prihoda, osobe starije 
od 65 godina mogu ostvariti pomoć u iznosu od 400 do 1000 kuna. 

OBAVIJEST ZA STIPENDISTE
Rezultati natječaja za dodjelu stipendija učenicima i studentima za nas
tavnu odnosno akademsku godinu 2020./2021 bit će poznati do sredine 
prosinca, a na natječaj je pristiglo rekordnih 166 prijava. Nakon toga sli
jedi potpisivanje Ugovora o stipendiranju pa bi isplate trebale krenuti do 
kraja godine. Općina je za stipendiranje izvrsnih učenika i studenata ove 
godine osigurala nešto više od 450 tisuća kuna. 
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U spomen

lUka Matanić (1964.-2020.)

P
etu godinu u Viškovu je obilježen 
dan pada Vukovara – grada hero
ja. Od ove godine 18. studeni 

obi lježava se kao novi državni blag
dan odnosno Dan sjećanja na žrtve 
Domovinskog rata i Dan sjećanja na 
žrtvu Vukovara i Škabrnje. Na inici
jativu Odbora za hrvatske branitelje 
i članove njihovih obitelji proteklih 
godina u Viškovu se tim povodom 
održavala Kolona sjećanja u kojoj 
je svake godine sudjelovalo neko
liko stotina učenika osmih razreda 
viškovske osnovne škole, mještana, 
predstavnika braniteljskih udruga, 

udruga roditelja, udovica i obite
lji poginulih branitelja, sportskih 
udruga i udruga civilnog društ
va. Nažalost, zbog situacije s pan
demijom koronavirusa, ove go
dine Kolone sjećanja nije bilo jer bi 
takvo okupljanje moglo ugroziti 
epide miološku sliku Viškova. Ipak, 
kako bi se odala počast žrtvama 
Domovin skog rata, na Trgu na brege 
je kao i proteklih godina formirano 
veliko slovo „V“ koje simbolizira 
Vukovar, Viškovo i znak pobjede 
gdje su mnogobrojni mještani upali
li svijeće. Učinilo je to i izaslanstvo 

Općine Viškovo predvođeno općin
skom načelnicom Sanjom Udović i 
za mjenicima Snježanom Podobnik 
i Denisom Mladenićem te predsjed
nicom Općinskog vijeća Ksenijom 
Žauhar. Svijeće su upalili i općinski 
vijećnici Isak Jaganjac, Ervin Tomić, 
Goran Janković i Mirna Međimorec 
te predstavnici Odbora za hrvatske 
branitelje i članove njihovih obitelji. 

viškovo vukovaru
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U 57. godini života napustio nas 
je Luka Matanić, umirovljeni  
bojnik HVa, ratni zapovjednik 71. 
bojne vojne policije.  

U Oružane snage RH  pristupio 
je 1990. godine, da bi već kra
jem 1991. godine prešao u HV 
 118. brigadu Gospić. Izuzev 
određenog vremena koje je pro
veo na Plitvicama 1991. godine 
i na položajima u zadarskom  
zaleđu, cijelo vrijeme Domo
vinskog rata proboravio je na 
ratištu u Gospiću. U svojoj čas
noj vojnoj karijeri, koja je završila 
2005. godine odlaskom u invalid
sku mirovinu sa činom bojnika,  
obnašao je dužnosti vojnika, 
zapovjednika desetine, voda, 
satnije, samostalne bojne Vojne 
policije, a bio je i prvi i posljed
nji Načelnik ureda Zapovjed
nika 5. korpusa H KOVa u Ri
jeci. Školovao se u prestižnim 
vojnim ustanovama u Hrvatskoj i 
Njemačkoj, a nakon oslobodilačke 
Oluje stekao je čin pukovnika. 

Godine 1997. obitelj Matanić  
osniva svoj novi dom u Viškovu. 

Vrlo brzo Luka se uključuje u 
društvenopolitički život općine 
obnašajući razne funkcije od pot
predsjednika HDZa, općinskog 
vijećnika HDZa, potpredsjednika 
Općinskog vijeća do pred sjednika 
Odbora za hrvatske branitelje Do
movinskog rata i članove njihovih 
obitelji. Organizacijom božićno
novogodiš njeg prijema za obitelji 
poginulih i nestalih branitelja nas
tojao je iskazati zahvalnost svima 
koji su ostavili svoje obitelji i otišli 
na bojišnicu shvativši da se Viško
vo brani u Lici i drugim mjesti
ma na bojištu, a posebnu pažnju  
pridavao je i obilježavanju tužnih 
i teških, ali ponosnih dana stva
ranja naše države. Svakako, i kad 
je u pitanju obilježavanje stra
danja Vukovara i Škabrnje, uvijek 
je na području gdje je živio bio 
orga nizator odlaska u najveće  
hrvatske gradove mučenike.
Luka je cijelog života nagla
šavao kako se „Živi kratko, 
ali uvijek časno i pošteno˝. 
Ostat će upamćen i kao osni
vač te član Riječkog srca, jedne 
od najdjelotvornijih hrvatskih  

humanitarnih udruga. 

Volio je svoju crkvu i svoje Viško
vo. Kao iskreni i istin ski vjernik, 
posebno će ostati zapamćen u 
životu župe svetoga Mateja – ne 
samo kao aktivni član Župnog 
pastoralnog i eko nomskog vijeća, 
već i kao osnivač danas tradicio
nalnog hodočašća – od Viškova do 
velebitskog svetišta Majke Božje 
od Krasna. Ovo hodočašće, koje 
je organizirao povodom blagdana 
Velike Gospe 2005. godine s ciljem 
odavanja zahvalnosti i produ
bljivanja vjere, preraslo je u tradi
cionalno te se hodočasnicima iz 
Viškova pridružuju i oni iz drugih 
župa (Rijeke, Matulja, Kastva i s 
otoka Krka). 

Iako borbenog duha, ali već 
narušenog zdravlja, Luka Matanić 
nažalost nije uspio u posljednjoj 
bitci – onoj s koronavirusom.

Neka mu je laka hrvatska gruda, 
kojoj je bio istinski odan.
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detalji interijera: 
učionica 
i sportska dvorana

Projekt osnovne 
škole Marinići




